
Slika zgoraj:

Vokalna skupina Mavrica  
je pripravila koncert  
ob 20-letnici delovanja. 

Slika levo:

Gasilska društva  
so izvedla dve gasilski vaji  
in izboljšala svoje delovanje.
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Nudimo vam:
- �zioterapija po poškodbah
- odprava bolečin v sklepih in hrbtenici
- Bownova terapija
- biodinamična kraniosakralna terapija
- odprava težav  s čeljustnim sklepom
- terapije za otroke s slabo držo
- terapije za nosečnice

Ana Krajnc, �zioterapevtka 
   

m: 041 386 311
e: info@�zioterapija-krajnc.si
www.�zioterapija-krajnc.si

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje

FIZIOTERAPIJA
KRAJNC

izbrano iz kataloga ugodnosti Se veselite
snega?

Cene s popustom iz kataloga ugodnosti veljajo izključno ob predložitvi Kartice zvestobe LEKARNE LJUBLJANA in zahtevanega števila jabolk zvestobe, sicer 
veljajo redne cene. Slike so simbolične. Popusti se ne seštevajo. Ponudba v katalogu ugodnosti velja od 10. 11. 2016 do 9. 1. 2017 oziroma do prodaje zalog.

Za več informacij prelistajte nov katalog ugodnosti ali nas pokličite na

www.lekarnaljubljana.si  |   www.lekarna24ur.com  |  Velja od 10. 11. 2016 do 9. 1. 2017.

cena s Kartico zvestobe

cena s Kartico zvestobe

cena s Kartico zvestobe

cena s Kartico zvestobe

redna cena: 25,21 €

redna cena: 19,00 €

redna cena: 18,17 €

redna cena: 6,95 €

21,43 € 15%
POPUST:

5

15,20 € 20%
POPUST:

4

14,54 € 20%
POPUST:

3

5,56 € 20%
POPUST:

2

Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za uravnoteženo in raznovrstno prehrano. Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

AK�IMUN ZRNCA, 
LEKARNA LJUBLJANA
10 vrečk

A�DERMA 
EXOMEGA D. E. F. I.
200 ml

EKO PROPOLIS KAPSULE, 
LEKARNA LJUBLJANA
60 kapsul

BALZAM ZA USTNICE
BELWEDER
7,5 g

AKCIJSKA PONUDBA 
SVEŽEGA MESA IN IZDELKOV ZA KOLINE

SVINJSKA POLOVICA  ............................................ 2,39 €/kg
SVINJSKO PLEČE BREZ KOSTI  ............................... 3,29 €/kg
SVINJSKO STEGNO S KOSTJO – šunka  ................... 2,80 €/kg
SVINJSKI VRAT BREZ KOSTI  .................................. 3,80 €/kg
SVINJSKA REBRA  .................................................. 3,39 €/kg
SVINJSKA GLAVA S kostjo ..................................... 0,85 €/kg
SVINJSKE LIČNICE BREZ KOSTI  ...........................  2,00 €/kg
SVINJSKA SLANINA, HRBTNA, trda  ......................  1,75 €/kg
SVINJSKE OBREZNINE  ..........................................  2,70 €/kg

Naročite lahko tudi vse vrste drobovine (jetra, srce, kri, ledvice …).
Naročila lahko oddate vsako sredo do 11h (za prevzem v petek). 

Večja naročila lahko oddate tudi druge dni.
V akcijski  ponudbi  imamo tudi vse vrste govejih in svinjskih črev 

(tudi večja pakiranja – 100 m), na primer:
 goveja čreva, 40/43, 30 m  ............................. 8,90 za kos
 svinjska čreva, 32/34, 25 m .......................... 3,99 za kos

Prav tako smo dobro založeni z izdelki, ki jih uporabljate pri kolinah:
 prosena kaša, 1 kg ...........................................2,79 za kos
 riž Splendor (»dilca«), 1kg ............................... 1,49 za kos
 ješprenj Mlinotest, 1 kg  ................................... 1,19 za kos

Naročila lahko oddate 
po telefonu: 01 78 67 068,   051 621 803

ali po e-pošti:  trgojan@siol.net

simobil.si
PLAČILO POLOŽNIC BREZ PROVIZIJE

VABLJENI NA PRODAJNO MESTO

SI.MOBIL GROSUPLJE
V MERCATOR CENTRU

Si.mobil Grosuplje
Brvace 1a, Grosuplje
m: 040 979 788
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Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje.  
Naslov uredništva: Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje. 
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Naslednja številka 
Naslednja številka izide v petek, 23. 12. Prispevke zbiramo do 15. 12.
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Spoštovani bralci in bralke Našega kraja!

Bojan Novak

Dovolite, da tokratni uvodnik začnem z 
opravičilom tistim občanom, ki prejšnje 
številke niste dobili pred praznikom 
dneva mrtvih oziroma pred šolskimi 
počitnicami (vaščani Hočevja in vasi Pri 
Cerkvi). 

Novembrska številka je predvsem 
v znamenju prihajajočega občinskega 
praznika. V notranjosti časopisa boste 
našli vabila na prireditve, ki jih orga-
nizirajo razna društva v sodelovanju z 
Občino Dobrepolje. Našo občino boste 
lahko spoznali preko nekaj statističnih 
kazalcev, ki sem jih poiskal na spletnih 
straneh Statističnega urada Republike 
Slovenije. 

Letni koncert ob 20-letnici delovanja 
je pripravila Vokalna skupina Mavrica. 
Ob jubileju sem članice povabil na sku-
pinski intervju. Bilo je zabavno, dekleta 
pa so povedala marsikaj zanimivega. 

Opozoriti vas želim na 4. državno raz-
stavo in ocenjevanje poprtnikov, ki ga 
pripravljajo Društvo podeželskih žena 

Dobrepolje-Struge, Zveza kmetic Slove-
nije in Občina Dobrepolje. Vabim pred-
vsem tiste, ki razstave poprtnikov doslej 
še niste videli. Gotovo boste preseneče-
ni, kaj vse pripravijo naše gospodinje in 
gospodinje širom Slovenije. 

Dobrepoljski gasilci so konec oktobra 
opravili dve gasilski vaji, ki sta izboljšali 
njihovo delovanje. Poročili si lahko pre-
berete v tej številki. 

Koristno bo prebrati opozorila in na-
vodila medobčinskega inšpektorata (o 
zimskih razmerah). Prav tako bo koristno 
prebrati prispevek o novostih na podro-
čji dimnikarstva. Urad Vlade za informi-
ranje nas z dopisom seznanja o novostih 
na področju begunske problematike. 

Prihaja za mnoge najlepši in najbolj 
razposajeni mesec v letu. Naj vam ga po-
lepšajo tudi številni dogodki naših dru-
štev. Ljubitelji glasbe se boste lahko spet 
navduševali na koncertih Godbe Dobre-
polje, ljubitelji knjig in športa boste že 
danes lahko priče zanimivemu dogod-
ku v Modri dvorani Jakličevega doma. 
Za ljubitelje športa se bo sicer našlo še 

veliko zanimivega. Vabljeni ste na turnir 
namiznega tenisa ob občinskem prazni-
ku, v nedeljo, 27. 11., si lahko pridete po-
gledat zanimivo tekmo strelcev invalidov 
(na strelišče SD Bukovec v Jakličev dom), 
na delu bo tudi zlata Veselka Pevec. Lju-
bitelji iger z žogo boste povabljeni na 
tekme Futsal kluba Dobrepolje, ljubitelje 
zimskih športov pa bo Občina Dobrepo-
lje popeljala na Pokljuko na spremljanje 
biatlonskih tekem za svetovni pokal.

Ves december bomo lahko tudi dobro-
delni. Slavko Pajntar - Pinki bo, podobno 
kot zadnja leta, skrbel za dobro voljo s 
kuhanjem kuhanega vina in čaja. Vaši 
prostovoljni prispevki bodo našli pot do 
tistih, ki sredstva potrebujejo. Vrtec Rin-
garaja bo tudi letos pripravil dobrodelni 
pohod z lučkami. Zagotovo pa vsakega 
od vas v prihajajočem mesecu obišče 
tudi kateri od treh dobrih mož. 

Naj bo december lep, ne preveč raz-
tresen zaradi obilice opravkov, ampak 
poln stikov z ljudmi, ki vas napolnijo z 
energijo. Naslednja številka bo izšla tik 
pred božičnimi prazniki, v petek, 23. 12. 

Dovolite, da vam ob koncu uvodnika 
čestitam ob občinskem prazniku. Bodi-
mo hvaležni za to, da imamo možnost 
sooblikovati okolje, v katerem živimo, saj 
mnogi naši predhodni rodovi te možno-
sti niso imeli. ■
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»Stopnice te vodijo v življenje, v zrelost.
Stopiti  moraš na vsako stopnico,
kajti vsaka je novo spoznanje.«

Iskrene čestitke in veliko novih spoznanj ob praznovanju 
občinskega praznika 6. decembra vam želijo župan,  
Občinska uprava in Občinski svet Občine Dobrepolje.

Pred vrati je december in pred nami je 
občinski praznik. December je čas, ko 
se ozremo na leto, ki je za nami, in po-
skušamo analizirati minule dogodke, ter 
se trudimo vsako leto, da bi delo opra-
vili kar najbolje, v želji, da bi bili čim 
uspešnejši. Vstopili smo v najbolj čaro-
ben mesec, december. In ravno meseca 
decembra občina Dobrepolje praznuje 
svoj praznik, ko se z veseljem spominja-
mo svojega velikega rojaka Frana Jakliča 
- Podgoričana.

In to me dela ponosnega. Ponosnega, 
ker so naši predniki sledili razvoju in bili 
v svojih delih napredni. Predvsem pa ker 
so si vse ustvarili sami. V tem smo jim 
podobni in nič ni narobe, če je tako. 

Občinski praznik je priložnost, ko se 
veselimo vsake pridobitve, ki nam jo je 
uspelo izvesti v zadnjem času. Časi, v 
katerih živimo, od nas zahtevajo še večjo 
mero odgovornosti, strpnosti, modrosti, 
predvsem pa, da se postavimo na realna 
tla in ohranimo vrednote. 

Znotraj enega leta se je zvrstilo veliko 
dogodkov, ki so nam prinesli marsikate-
ro novo spoznanje in novo izkušnjo. Za 
nami je leto, ki je s seboj prineslo številne 
izzive, tudi nepričakovane zaplete in te-
žave. Pogosto je bila na tehnici odločitev, 
da poiščemo premišljene in učinkovite 
rešitve. Pri tem nismo bili vedno enotni v 
pogledih, toda različnost daje tudi širino, 
bogat nabor možnih ukrepov in rešitev. 
In morda še pomembnejše od vsega je 
spoznanje, da si lahko svojo usodo kro-
jimo sami, da ni vse odvisno samo od 
drugih. To spoznanje so sprejele tudi 
svetnice in svetniki v občinskem svetu, ki 
pri svojem odgovornem delu, odločanju 
o vseh pomembnejših zadevah, posta-
vljajo v ospredje skupno dobro.

Skupaj lahko ponosno govorimo o 
dosežkih, ki predstavljajo našo občino 
in nas vse. Poželi smo marsikaj, kar smo 
pretekla leta sejali. Veselimo se mnogih 
pridobitev, ki ne bodo samo polepšale 
našega vsakdana, ampak tudi bistveno 
izboljšale kakovost in standard našega 

bivanja v občini Dobrepolje.
Od obstoja občine je bilo veliko na-

rejenega. Nekateri menijo, da bi lahko 
bilo tudi več, ali pa mogoče kaj drugega. 
Največkrat je težko usklajevati različne 
potrebe, vendar to ni odvisno samo od 
naših želja, odvisno je tudi od raznih 
dovoljenj in soglasij pa tudi od vredno-
sti posamezne naložbe. Za razvoj občine 
smo odgovorni vsi, obnašati se moramo 
odgovorno. Moramo biti ponosni na to, 
kar imamo in kar smo. Pomembno je 
usklajevati različne interese in imeti ure-
jene prijateljske odnose med seboj, kar je 
zagotovilo za razvoj občine in vseh nje-
nih krajev. Treba je zagotavljati denar za 
nemoteno poslovanje šole, vrtca, vzdr-
ževanje javnih objektov, vzdrževanje lo-

Piše: župan Janez Pavlin

Spoštovane občanke, dragi občani, 
cenjeni bralci našega glasila.

kalnih, javnih, gozdnih in poljskih poti, 
delovanje društev in seveda za kakovo-
stno in varno življenje v celotni občini 
Dobrepolje. Za konkretno naložbo pa je 
vedno treba ustvariti pogoje, tu pa mno-
gokrat naletimo na številne težave in 
izzive. Ne bom našteval pridobitev, pre-
pričan sem, da vidite to, kar nam je s tru-
dom in delom uspelo narediti za razvoj 
naše občine skupaj z občinskim svetom 
in občinsko upravo. Še veliko več truda 
bo v prihodnje treba vložiti za uspešen 
razvoj.

Zahvaljujem se občinskim svetnicam 
in svetnikom za njihovo predanost in 
skrb pri oblikovanju ciljev in nalog, ki 
jih izpolnjuje občinska uprava. Iskreno 
sem vesel, da na naše skupno delo, kljub 
turbulencam, vpliva zavest, da v naši ob-
čini štejejo le tista konkretna dejanja, ki 
so namenjena nam vsem. Prav tako se 
zahvaljujem občinski upravi za ves trud 
in potrpežljivost, da skupaj oblikujemo 
in vodimo razvoj ter ohranjamo naravno 
in kulturno dediščino. Hvala vsem za vse, 
kar naredite dobrega za našo občino.

Iskrene čestitke ob občinskem prazni-
ku in prijetno praznovanje. ■

POVABILO ZLATIM MATURANTOM IN DRUGIM

Bliža se občinski praznik, ob katerem zadnja leta podelim priznanje zlatim 
maturantom in drugim, ki so dosegli izreden uspeh oziroma dosežek pri 
izobraževanju ali drug odmeven uspeh.

Vabim vse, ki ste bili letos zlati maturantje, dobitniki Prešernove nagrade 
ali katere druge nagrade, da to sporočite na občino do 8. decembra 2016 po 
navadni pošti ali e-pošti: tajnistvo@dobrepolje.si. 
Spoštovani, pričakujem vašo pripravljenost, da sporočite svoj uspeh.

Janez Pavlin, župan
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Občinski praznik in 
spremljajoče prireditve 

Osrednja slovesnost 
ob občinskem prazniku 

bo v soboto, 17. 12. 2016, 
ob 19. uri  

v Jakličevem domu na Vidmu. 

V okviru praznovanja bo izveden raznovrsten 
program, ki bo popestril vzdušje veselega 

decembra.

Župan, Občinska uprava in  
Občinski svet Občine Dobrepolje. 

***
Naj naštejem nekatere prireditve, ki se bodo 

zvrstile od 27. 11. do 17. 12. 2016:

•	 strelsko tekmovanje »RIO PO RIU« z zračno 
puško Zveze paraplegikov Slovenije na Vidmu  
v Jakličevem domu – 27. 11. 2016 ob 9. uri;

•	 turnir v namiznem tenisu, ŠD Kompolje 
(osnovnošolci, srednješolci, člani, članice) 
posamezno in ekipno na OŠ Dobrepolje na 
Vidmu – 2. 12. in 3. 12. 2016; 

•	 odprto mednarodno šahovsko tekmovanje 
Zveze paraplegikov Slovenije v Zavodu Prizma 
Ponikve – 2. 12. 2016 ob 9. uri;

•	 celovečerni koncert vokalne skupine Gallina v 
Jakličevem domu na Vidmu – 3. 12. 2016 ob 19. 
uri;

•	 4. državna razstava in ocenjevanje poprtnikov 
ter 6. razstava poprtnikov v Jakličevem domu – 
15. in 16. 12. 2016 ob 18. uri.

Ob praznovanju občinskega praznika 6. decembra 
vam iskreno čestitamo ter želimo tudi veliko 

prijetnih trenutkov ob spremljajočih prireditvah.

Petek, 25. 11. Futsal : knjiga = zmagovita izbira  
(Modra dvorana, 19.00).

Nedelja, 27. 11. Strelska tekma invalidov Rio po Riu  
(strelišče, 9.00 do 14.00).

Petek, 2. 12. Prvi dan namiznoteniškega turnirja ŠD 
Kompolje (šolska telovadnica, 17.00).

Petek, 2. 12. Odprto mednarodno šahovsko 
tekmovanje Zveze paraplegikov Slovenije 
(Prizma Ponikve, 9.00).

Sobota, 3. 12. Drugi dan namiznoteniškega turnirja 
ŠD Kompolje (šolska telovadnica, 9.00 
osnovnošolci, 14.00 odrasli).

Sobota, 3. 12. Koncert Vokalne skupine Gallina  
(Jakličev dom, 19.00).

Sobota, 10. 12. Ogled biatlonske tekme na Pokljuki 
(odhod iz Ponikev 7.45, z Vidma pa ob 
7.50).

Sobota, 10. 12. Tekma članske ekipe Futsal kluba 
Dobrepolje (Velike Lašče, 19.00).

Torek, 13. 12. Delavnica peke bučnega kruha  
(osnovna šola, 14.00).

Sreda, 14. 12. Tradicionalni pohod z lučkami in 
dobrodelni bazar (vrtec, 17.00).

Četrtek, 15. 12. Oddaja poprtnikov na ocenjevanje 
(prostori upokojencev v Jakličevem 
domu, 11.30 do 14.00).

Petek, 16. 12. Podelitev priznanja za najlepše poprtnike 
(Jakličev dom, 18.00).

Sobota, 17. 12. Osrednja proslava ob občinskem 
prazniku (Jakličev dom, 19.00).

Sreda, 21. 12. Božično-novoletna prireditev v avli PŠ 
Struge (18.00).

Četrtek, 22. 12. Osrednja proslava ob dnevu 
samostojnosti in enotnosti  
(Jakličev dom, 18.00).

Petek, 23. 12. Prvi koncert Godbe Dobrepolje  
(Jakličev dom, 19.00).

Ponedeljek, 26. 12. Drugi koncert Godbe Dobrepolje  
(Jakličev dom, 19.00).

Ponedeljek, 26. 12. Blagoslov konj (pri gasilskem domu na 
Vidmu v Dobrepolju, z začetkom po drugi, 
opoldanski maši)

Koledar 
prihajajočih dogodkov
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Katja Štruc, Zavarovalnica Triglav

Na šolski poti na Vidmu je (v obdobju 
14-dnevnega merjenja v oktobru) na 
odseku, kjer stoji prikazovalnik hitro-
sti »Vi vozite«, 20 odstotkov voznikov 
prekoračilo dovoljeno hitrost 50 km/h. 
Med njimi so bili 4 odstotki takšnih, ki 
so hitrost prevozili do 20 km/h. Največja 
izmerjena hitrost vozila je bila 89 km/h, 
povprečna izmerjena hitrost vozil pa je 
bila 39 km/h. 

Po podatkih slovenske policije je hi-
trost vozila najpomembnejši dejavnik, 
ki vpliva na težo posledic prometnih ne-
sreč, v katerih so udeleženi pešci. Zato 
je umirjanje prometa v naseljih, kjer so 
pešci najbolj izpostavljeni, med ključ-

nimi elementi preventivnega delovanja 
ter učinkovit ukrep za zmanjšanje števila 
prometnih nesreč in njihovih posledic. 
Na pobudo podjetja Sipronika ter v so-
delovanju Zavarovalnice Triglav in slo-
venskih občin, med katerimi je tudi Ob-
čina Dobrepolje, je tako nastal projekt 
Skupaj umirjamo promet. Glavni cilj je 
počasnejša vožnja v okolici šol in vrtcev, 
kjer so najbolj izpostavljeni predvsem 
najmlajši pešci.

Za mirnejši promet na šolski poti

Prikazovalnik hitrosti »Vi vozite« so na-
mestili na šolski poti pri OŠ Dobrepolje 
in vrtcu Ringaraja, ki je v šolski zgradbi. 
Šolo v tekočem šolskem letu obiskuje 

290 učencev, vrtec pa 127 otrok. Lokalno 
cesto Videm – Mala vas – Zdenska vas 
na dan poprečno prevozi 251 motornih 
vozil, poleg otrok pa jo prečka še pribli-
žno 200 pešcev in kolesarjev. Povečana 
previdnost voznikov na omenjenem 
odseku je tako nujna. Občina je zato na 
razpis Sipronike in Zavarovalnice Triglav 
za sofinanciranje postavitve omenjene-
ga prikazovalnika hitrosti prijavila prav 
omenjeno lokacijo. »Zelo sem vesel, da 
tudi v bližini naše šole s prikazovalni-
kom umirjamo promet. Že prvi šolski 
dan nas je presenetila izmerjena hitrost 
v času, ko so učenci odhajali domov, ko 
je neodgovorni voznik močno prekora-
čil hitrost. V zadnjem času pa opažamo, 
da se hitrosti umirjajo, čeprav stanje še 
ni zadovoljivo,« je dejal ravnatelj OŠ Do-
brepolje Ivan Grandovec. 

Za zmanjšanje prekoračitev hitrosti

Na cesti ob OŠ Dobrepolje in vrtcu 
Ringaraja sta se, poleg večkrat zazna-
nih prekoračitev hitrosti, v preteklosti že 
zgodili dve prometni nesreči z materi-
alno škodo. »S prikazovalnikom hitrosti 
želimo zmanjšati hitrosti motornih vozil 
na cesti na območju šole ter povečati 
predvsem varnost peščev in kolesarjev. 
Pričakujemo, da se bo zaradi hitrosti, 
izpisane na prikazovalniku, prenekateri 
voznik motornega vozila zamislil o svo-
jem obnašanju na cesti in o posledicah, 
do katerih prihaja zaradi nespoštovanja 
predpisov,« je povedal Janez Pavlin, žu-
pan občine Dobrepolje.

Prijazen preventivni ukrep

Pametni prikazovalniki hitrosti »Vi vozi-
te« MHP50 spadajo v kategorijo prijaznih 

Mirnejši promet v občini Dobrepolje –  
nov prikazovalnik hitrosti na šolski poti
Občina Dobrepolje je v okviru prizadevanj za večjo prometno varnost občanov, med katerimi so najranljivejši 
prav otroci, pri OŠ Dobrepolje in vrtcu Ringaraja, skupaj s podjetjem Sipronika in Zavarovalnico Triglav, postavila 
prikazovalnik hitrosti »Vi vozite« MHP50. Promet na lokalni cesti Videm – Mala vas – Zdenska vas bo odslej potekal 
varneje. Prikazovalnik je del vseslovenskega projekta Skupaj umirjamo promet, v katerem bo ob sofinanciranju 
največje slovenske zavarovalnice 19 slovenskih občin dejavno umirjalo promet v bližini šol, vrtcev in na šolskih poteh. 
V občinah, kjer tovrstni prikazovalniki hitrosti že stojijo, že beležijo mirnejši promet. 

Na fotografiji z leve proti desni:  predstavnik podjetja Sipronika Mirko Oblak, župan občine Dobrepolje Janez 
Pavlin, ravnatelj OŠ Dobrepolje Ivan Grandovec in direktor Območne enote Ljubljana Zavarovalnice Triglav 
Aleš Klement
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preventivnih ukrepov za izboljšanje var-
nosti v cestnem prometu. »Prikazoval-
niki hitrosti, ki jih v okviru tega projekta 
nameščamo na šolske poti, voznike po-
hvalijo za zgledno vožnjo ali jim poka-
žejo, da njihovo ravnanje za volanom ni 
primerno. Sistem hkrati tudi shranjuje in 
obdeluje podatke o prometu, ki jih bomo 
prikazovali na posebnem spletnem por-
talu. Pokazati želimo, kako sistemska 
vključitev merilnikov pozitivno vpliva 
na zmanjševanje hitrosti na območjih 
umirjenega prometa,« pojasnjuje direk-
tor Sipronike Marjan Kržišnik.

Podatke, ki jih prikazovalnik zbira, bodo 
lahko v občini uporabljali za načrtovanje 
različnih ukrepov urejanja prometa na 
širšem območju lokacije, kjer je name-
ščen. V avli OŠ Dobrepolje bo poleg tega 
trajno nameščen računalniški zaslon za 
prikaz statističnih podatkov o hitrostih in 
številu vozil na šolski poti. To bo imelo 
pozitiven vpliv na ozaveščanje otrok o 
pomenu ustrezne vožnje na območjih s 
pešci.

Za čim manj nesreč

V Zavarovalnici Triglav si že vrsto let z 
različnimi dejavnostmi prizadevajo za 
večjo prometno varnost. Skladno s svo-
jimi temeljnimi vrednotami, med kate-
rimi sta v ospredju varnost in družbena 
odgovornost, so podprli tudi postavitev 
prikazovalnika hitrosti v  Dobrepolju. 
»Cesto v Občini Dobrepolje, na kateri je 
šolska pot, dobro poznamo, saj predsta-
vlja tudi del okolja, v katerem poslujemo. 
Zaradi velikega števila otrok in drugih 
prometnih udeležencev ter več zazna-
nih prekoračitev hitrosti v preteklosti je 
na tem območju nujno umiriti promet. 
Zato smo podprli postavitev prikazoval-
nika hitrosti na lokaciji,« je dejal Aleš 
Klement, direktor Območne enote Lju-
bljana Zavarovalnice Triglav.

Podatki, zbrani z nekaterih že po-
stavljenih sistemov iz projekta Skupaj 
umirjamo promet (v Staršah, Bohinjski 
Bistrici, Dolu pri Ljubljani, Dobrepolju, 
Grosupljem in Sodražici), kažejo, da se 
je v 10-dnevnem obdobju merjenja pov-
prečna hitrost vozil na kritičnih lokacijah 
zmanjšala za 2 km/h. Pri tem izstopa pa-
dec števila izrazitih prekoračitev hitrosti 
(za več kot 10 km/h), ki so ponekod nižje 
tudi do 20 odstotkov. 

 Slovenske občine, podjetje Sipronika in Zavarovalnica Triglav bodo s prikazovalniki 
hitrosti »Vi vozite« MHP50 skupno opremili 19 nevarnih cestnih lokacij in s skupnimi 
močmi poskrbeli za (še) večjo varnost vseh udeležencev v prometu.

Graf: Povprečne in maksimalne hitrosti pri OŠ Dobrepolje in vrtcu Ringaraja v obdobju od 9. 10. 2016 do 
23. 10. 2016  

Povprečna hitrost vozil je 39 km/h, najvišja izmerjena pa 89 km/h.

Bojan Novak

Fran Jaklič ni imel lahke mladosti, saj 
je kmalu izgubil oba starša. Po konča-
nem šolanju v Ljubljani se je kot uči-
telj vrnil v Dobrepolje. Leto kasneje 
je ustanovil Bralno društvo, ki je ka-
sneje postalo Izobraževalno društvo. 
Ob podpori Janeza Evangelista Kreka 
je ustanovil prvo vaško posojilnico na 
Slovenskem, leta 1896 pa prvo kme-
tijsko društvo, predhodnika današnje 
Kmetijske zadruge. Ustanovil je tudi 
mlekarno, sirarno, živinorejsko zadru-
go in katoliško učiteljsko društvo. 

Skupaj s somišljeniki je začel iz-
dajati glasilo Slovenski učitelj. Kot 
pripadnik Slovenske ljudske stranke 
je postal deželni in državni poslanec. 
Poročil se je z Ivano Arko, dobre-

poljsko učiteljico, in imel z njo devet 
otrok. Ob koncu prve svetovne vojne 
(1922) je zaradi nasprotovanja mladih 
in liberalcev prodal svojo hišo v Pod-
gorici in se preselil v Šentjanž. Kasneje 
se je preselil v Ljubljano, kjer je živel 
do svoje smrti leta 1937.

Poleg omenjenega je Jaklič poznan 
predvsem kot pisatelj. Največ je pisal 
o vaškem in kmečkem življenju. Naj-
bolj poznana dela so Nevesta s Kori-
nja, Vaška pravda, Joannes Studiosus, 
Naša dekleta, Zadnja na grmadi, V 
graščinskem jarmu, Peklena svoboda, 
Ob srebrnem studencu, Vojvoda, Ol-
ševski cerkovnik in Pravdarja. 

Več o Jakliču si lahko preberete v 
zborniku Naši kraji in ljudje (iz leta 
1996) in v knjigi Anke Novak in Mira-
na Hladnika Fran Jaklič - Podgoričan.

Zakaj praznujemo občinski 
praznik 6. decembra?
Na seji občinskega sveta, ki je potekala 17. 6. 1998, je bil sprejet odlok, 
po katerem praznujemo občinski praznik vsako leto 6. decembra. To 
je dan, ko se je leta 1868 rodil naš rojak Fran Jaklič. Ob bližajočem se 
prazniku je prav, da osvežimo spomin na velikega moža.
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Število prebivalcev občine Dobrepolje (30. 6. 2016): 3898 (od tega je bilo 2000 moških in 1898 žensk)
Povprečno število otrok v družinah z otroki (2015): 1,83 (v 796 družinah)

Tabela 1: Število rojstev v naši občini po letih

LETO SKUPAJ Dečki Deklice Št. rojstev na 1.000 prebivalcev
2000 45 19 26 12,7
2001 31 13 18 8,7
2002 37 22 15 10,4
2003 39 20 19 10,8
2004 45 23 22 12,3
2005 41 26 15 11,2
2006 40 21 19 10,8
2007 38 24 14 10,2
2008 49 21 28 13,0
2009 40 21 19 10,4
2010 45 32 13 11,6
2011 54 31 23 13,8
2012 36 21 15 9,1
2013 40 26 14 10,1
2014 36 17 19 9,2
2015 32 18 14 8,2

Tabela 2: Prebivalstvo občine Dobrepolje po petletnih starostnih skupinah in spolu (30. 6. 2016)

SPOL Starost - 
SKUPAJ

0-4 
let

5-9 
let

10-
14 
let

15-
19 
let

20-
24 
let

25-
29 
let

30-
34 
let

35-
39 
let

40-
44 
let

45-
49 
let

50-
54 
let

55-
59 
let

60-
64 
let

65-
69 
let

70-
74 
let

75-
79 
let

80-
84 
let

85-
89 
let

90-
94 
let

95-
99 
let

100 
+ 

let
Spol − 
SKUPAJ

3898 203 212 200 207 208 252 265 278 218 298 310 270 238 170 172 161 131 78 23 4 0

Moški 2000 114 118 118 98 107 136 129 156 119 154 158 147 131 88 82 67 53 23 2 0 0
Ženske 1898 89 94 82 109 101 116 136 122 99 144 152 123 107 82 90 94 78 55 21 4 0

Tabela 3: Gostota naseljenosti in indeks – primerjava s Slovenijo (1. 1. 2016)

OBČINE MERITVE
SLOVENIJA Površina teritorialne enote (km2) 20273,0
SLOVENIJA Gostota naseljenosti 101,8
Dobrepolje Površina teritorialne enote (km2) 103,1
Dobrepolje Gostota naseljenosti 37,8

Osebna izkaznica občine Dobrepolje
Bliža se naš občinski praznik in pred njim sem poiskal nekaj statističnih podatkov, ki nam bodo pomagali bolje 

razumeti okolje, v katerem živimo. Podatki razkrivajo precej zanimivosti, njihova interpretacija pa je seveda 
prepuščena posameznemu bralcu. Vir podatkov je Statistični urad Republike Slovenije.  

Pripravil: Bojan Novak
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Tabela 4: Deleži prebivalstva po skupinah – primerjava s Slovenijo (30. 6. 2016)

KAZALNIK SKUPAJ Moški Ženske
DOBREPOLJE SLOVENIJA DOBREPOLJE SLOVENIJA DOBREPOLJE SLOVENIJA

Povprečna starost (leta) 42,4 42,7 40,7 41,2 44,2 44,2
Delež prebivalcev, starih 0−14 let (%) 15,8 14,8 17,5 15,4 14,0 14,3
Delež prebivalcev, starih 15−64 let (%) 65,3 66,7 66,8 69,2 63,7 64,3
Delež prebivalcev, starih 65 let ali več (%) 19,0 18,4 15,8 15,4 22,3 21,4
Delež prebivalcev, starih 80 let ali več (%) 6,1 5,0 3,9 3,1 8,3 6,8

Tabela 5: Naravno gibanje prebivalstva – primerjava s Slovenijo (za leto 2015)

OBČINE Naravni prirast − 
skupaj

Naravni prirast − 
moški

Naravni prirast − 
ženske

Živorojeni na 
1.000 prebivalcev

Umrli na 1.000 
prebivalcev

Naravni prirast na 
1.000 prebivalcev

SLOVENIJA 807 867 -60 10,0 9,6 0,4
Dobrepolje −27 -6 -21 8,2 15,1 −6,9

Tabela 6: Osnovni podatki o sklenitvah zakonskih zvez – primerjava s Slovenijo (za leto 2015)

OBČINE Sklenitve zakonskih zvez Sklenitve zakonskih zvez na 1000 prebivalcev
SLOVENIJA 6449 3,1
Dobrepolje 12 3,1

Tabela 7: Osnovni podatki o sklenitvah zakonskih zvez za našo občino po letih

MERITVE 2005 2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015
Sklenitve zakonskih zvez 11 8 9 16 15 13 7 11 7 12 12
Sklenitve zakonskih zvez na 
1000 prebivalcev

3,0 2,2 2,4 4,3 3,9 3,3 1,8 2,8 1,8 3,1 3,1

Tabela 8: Delež otrok, vključenih v vrtce po starostnih obdobjih – primerjava s Slovenijo (za leto 2015)

Delež vključenih - SKUPAJ (%) Prvo starostno obdobje (%) Drugo starostno obdobje (%)
SLOVENIJA 77,7 57,3 90,5
Dobrepolje 82,4 61,8 93,1

Tabela 9: Delovno aktivno prebivalstvo, registrirane brezposelne osebe in stopnje registrirane brezposelnosti – 
primerjava s Slovenijo (avgust 2016)

SPOL OBČINE Delovno aktivno prebivalstvo 
po prebivališču - SKUPAJ

Registrirane brezposelne 
osebe

Stopnja registrirane 
brezposelnosti

SKUPAJ SLOVENIJA 818736 97895 10,7
SKUPAJ Dobrepolje 1598 144 8,3
Moški SLOVENIJA 449271 46863 9,4
Moški Dobrepolje 920 74 7,4
Ženske SLOVENIJA 369465 51032 12,1
Ženske Dobrepolje 678 70 9,4

Tabela 10: Povprečna mesečna plača, izplačana po občinah – primerjava s Slovenijo (za leto 2015)

OBČINE Povprečna mesečna 
bruto plača

Povprečna mesečna 
neto plača

Indeks povprečne 
mesečne bruto plače

Indeks povprečne 
mesečne neto plače

SLOVENIJA 1555,89 1013,23 100,0 100,0
Dobrepolje 1221,73 832,84 78,5 82,2
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Tabela 11: Kmetijstvo – število glav velike živine – primerjava s Slovenijo (za leto 2010)

OBČINE Število glav velike živine na 1.000 prebivalcev Delež kmetijskih gospodarstev, ki redijo živino 
(v %)

SLOVENIJA 206 78,6
Dobrepolje 251 78,1

Tabela 12: Cestna vozila v naši občini konec leta 2015 (31. 12.) glede na vrsto vozila

VRSTA VOZILA Število
vozila − SKUPAJ 2973
motorna vozila 2896
kolesa z motorjem 44
motorna kolesa 108
osebni avtomobili in specialni osebni 
avtomobili

1974

osebni avtomobili 1953
specialni osebni avtomobili 21
avtobusi 2
tovorna motorna vozila 258
tovornjaki 183
delovna motorna vozila 25
vlačilci 26
specialni tovornjaki 24
traktorji 510
priklopna vozila 77
tovorna priklopna vozila 62
priklopniki 40
polpriklopniki 22
bivalni priklopniki 7
traktorski priklopniki 8

Tabela 13: Nastali, zbrani in odloženi komunalni odpadki – primerjava s Slovenijo (za leto 2015)

OBČINE Nastali komunalni odpadki (kg/
prebivalca)

Komunalni odpadki, zbrani z javnim 
odvozom (kg/prebivalca)

Odloženi komunalni odpadki (kg/
prebivalca)

SLOVENIJA 451 315 101
Dobrepolje 340 205 81

Veseli december in druženje

Prihajata veseli december in druženje 
pred info točko na Vidmu, kjer se bomo 
greli ob kuhančku in čaju od 5. decembra, 
se pravi na Miklavžev večer, in tako vse 
do sredine januarja. Letos bomo s pro-
stovoljnimi prispevki pomagali mladim 
zdravnikom, ki odhajajo v daljno Novo 
Gvinejo nudit prostovoljno pomoč otro-
kom in še komu. Zato vas vabimo, da se 
nam ob večerih pridružite.  

Župan občine Dobrepolje 
Janez Pavlin,

Slavko Pajntar - Pinki
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Kot že v preteklih letih bi vas radi tudi 
tokrat opozorili na najpogostejše kršitve 
cestnoprometnih predpisov v zimskem 
času, še zlasti lastnikov zemljišč ob 
javnih cestah, s katerimi se v tem času 
srečujemo inšpektorji za ceste, policija, 
občinsko redarstvo, upravljavci cest, še 
posebej pa izvajalci rednega vzdrževanja 
javnih cest. 

Posamezni lastniki zemljišč ob cesti 
sneg pogosto s svojih dvorišč in dovo-
znih poti narinejo ob cesto ali celo na 
cesto ali pločnik z namenom, da sneg 
odstrani zimska služba, v prepričanju, 
da je to njihova naloga in za to tudi vsi 
plačujemo cestne dajatve. Pa ni tako.

V času sneženja je izvajalec zimske 
službe dolžan zagotavljati minimalno 
prevoznost cest. Vzdrževanje prevozno-
sti posameznih cest in dostopnosti v 
zimskih razmerah je določeno s predno-
stnimi razredi, v katere so ceste in druge 
prometne površine razvrščene glede na 
kategorijo, gostoto in strukturo prometa, 
geografsko-podnebne razmere in kra-
jevne potrebe. Najprej se plužijo glavne 
ceste, sledijo jim regionalne ceste, nato 
so na vrsti lokalne ceste ter kot zadnje 
kategorizirane javne poti, kolesarske 
steze, parkirišča in pločniki. Sneg se ve-
dno pluži od ceste višje kategorije pro-
ti cestam nižje kategorije. Individualni 
priključki, dovozi na zasebna dvorišča 
ter pristopi do zemljišč in objektov se 
na javno cesto »priključujejo«, zato so v 
primerjavi z javno cesto »v podrejenem 
položaju«. Tej ugotovitvi sledi tudi ve-
ljavna zakonodaja. Zakon o cestah (Ur. 
l. RS, št. 109/10, 48/12, 36/14, 46/15; v 
nadaljevanju ZCes-1) v 5. členu določa, 
da je prepovedano izvajati ali opustiti ka-
kršna koli dela na javni cesti, na zemlji-
ščih ali na objektih ob javni cesti, ki bi 
lahko škodovala cesti ali ogrožala, ovirala 
ali zmanjšala varnost prometa na njej. V 
drugem odstavku tega člena je določeno, 
da je še zlasti prepovedano na cestišču 
javne ceste razsipati sipek material (to-
rej tudi metati sneg nanjo), razen posi-
pnih materialov v času izvajanja zimske 

službe, nanašati blato na cesto ali cesto 
kako drugače onesnaževati ter puščati 
sneg ali led, ki pade ali zdrsne na cesto. 
Za posameznika, ki ravna v nasprotju s 
to zakonsko določbo, je zagrožena tudi 
globa v znesku 1.000 evrov.

ZCes-1 v 19. členu posebej ureja ob-
veznosti lastnikov zemljišč ob javni ce-
sti, in sicer da so lastniki zemljišč ob cesti 
dolžni na svojem zemljišču dopustiti vse 
posege, ki so nujno potrebni za nemote-
no uporabo javne ceste, zlasti pa so dol-
žni dopustiti odlaganje snega na njihovo 
zemljišče, če se jim s tem ne povzroča 
škoda in če snega ni mogoča odlagati v 
okviru cestnega sveta. Lastnik zemljišča, 
ki ne dovoli ali ovira odlaganje snega s 
ceste na svoje zemljišče, se lahko kaznu-
je z globo 500 evrov.

Lastniki zemljišč ob cesti, ki sneg s 
svojih dvorišč in individualnih dovozov 
ali dostopov odlagajo v kupe ob cesti ali 
pa ga narinejo ob rob ceste v prepriča-
nju, da je zimska služba dolžna te kupe 
snega z roba ceste očistiti ter jih odpelja-
ti drugam, ravnajo v nasprotju z 97. ter 
98. členom ZCes-1. V 97. členu ZCes-1 
je določeno, da je ob občinski cesti tako 
imenovani varovalni pas, ki je namenjen 
varovanju ceste, varnosti udeležencev v 
prometu ter tudi nemotenemu izvajanju 
rednih vzdrževalnih in drugih del. Širi-
na varovalnega pasu ob cesti je odvisna 
od kategorije ceste in znaša vsaj 2 m ali 
več. Raba prostora v varovalnem pasu 
ceste je omejena, ne glede na lastništvo 
zemljišča, na katerem je varovalni pas 
ceste, posegi v ta prostor pa so dovolje-
ni le s soglasjem upravljavca občinske 
ceste, torej občine. Posameznik, ki v va-
rovalnem pasu občinske ceste brez so-
glasja upravljavca ceste odlaga sneg ali 
izvaja kakršna koli druga dela, je lahko 
že samo zaradi tega, ker to počne brez 
soglasja upravljavca, kaznovan z globo 
200 evrov.

Če pa je lastnik zemljišča ob cesti kup 
snega nametal na priključku njegove do-
vozne poti do ceste, pa čeprav je to sneg, 
ki je bil na njegovo dvorišče ali dovozno 

Dolžnosti lastnikov zemljišč ob kategoriziranih cestah  
v času zimskega vzdrževanja cest
Bliža se čas zimskih radosti, ki poleg veselja zaradi obilice snega lahko prinese tudi precej nevšečnosti tako 
posameznikom kot zimskim službam. 

pot odrinjen z javne ceste, ravna v na-
sprotju z 98. členom ZCes-1. Ta namreč 
določa, da na območju cestnih priključk-
ov na občinsko cesto ni dovoljeno storiti 
ničesar, kar bi lahko oviralo preglednost 
s priključka na javno cesto. Posameznik, 
ki je kup snega na mestu priključka na-
metal tako, da ovira preglednost, ter je 
s tem povzročil nevarno vključevanje v 
promet s svojega priključka na javno ce-
sto, se lahko kaznuje z globo 500 evrov.

Namen našega opozorila in navede-
nih zakonskih določb je splošna varnost 
vseh udeležencev v prometu, saj ude-
leženec v prometni nesreči praviloma 
nikoli ni samo povzročitelj nesreče. S 
svojim pravilnim ravnanjem boste kot 
lastnik zemljišča ob cesti prispevali za 
svojo varnost in za večjo varnost vseh 
udeležencev v prometu. In ne nazadnje 
boste s tem, ko boste odstranili sneg, ki 
je bil v času pluženja s ceste odrinjen ali 
narinjen na vaše zemljišče ob cesti ali na 
vašo dovozno pot, ter ga na svojem ze-
mljišču odložili čim dlje stran od ceste, 
tudi bistveno pripomogli k čim učinko-
vitejšemu izvajanju zimske službe na 
javnih cestah. Na ta način boste zagoto-
vili dovolj prostora za odlaganje snega, 
ki je v času sneženja padel na cesto, iz-
vajalec vzdrževanja ceste bo tako lahko 
hitreje zagotovil prevoznost cest glede 
na prednostne razrede ter hitreje začel 
tudi čiščenje kolesarskih stez, pločnikov 
in parkirišč. 

Prav tako pozivamo vse voznike, ki 
svoje jeklene konjičke parkirajo na jav-
nih površinah oziroma parkiriščih, da 
omogočijo izvajalcem zimske službe v 
času izvajanja zimske službe nemoteno 
pluženje teh površin s tem, da svoja vo-
zila pravočasno umaknejo. ■
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Urad Vlade RS za komuniciranje

Žal so se uresničile napovedi, da pojav 
migracij ni bil enkraten, ampak je dej-
stvo, s katerim bomo morali najti skupni 
način sobivanja. Že samo zavedanje, 
da so migracije odsev časa, v katerem 
živimo, je ključen korak k oblikovanju 
rešitev. Slovenija si vseskozi prizadeva 
tudi za iskanje skupnih, dolgoročno na-
ravnanih rešitev na evropski ravni, ki bi 
pripomogle k učinkovitemu obvladova-
nju migracij, ter solidarno prevzema del 
odgovornosti v okviru projekta preme-
stitve oseb, ki potrebujejo mednarodno 
zaščito.

Poudarimo naj, da so razmere v naši 
regiji trenutno stabilne, vendar pa je 
dogajanje v naslednjem obdobju težko 
napovedati. Pričakujemo lahko, da bo do 
nezakonitih prehodov meja prihajalo ves 
čas in da se bo njihovo število v priho-
dnje še povečevalo.  

Zato so pristojni organi že pripravili 
nabor ukrepov, prilagojenih več različ-
nim scenarijem. Medtem ko so varnostni 
ukrepi usmerjeni predvsem v dosleden 
in intenziven nadzor na meji, bomo z  
organizacijskimi ukrepi migrantom, ki 
bodo prišli na območje naše države, za-
gotovili ustrezno oskrbo in obravnavo v 
skladu z nacionalno in mednarodno za-
konodajo. 

Zavedamo se, da prihodi migrantov 
– tudi zaradi strahu pred ponovitvijo 
lanskih množičnih prihodov – marsikje 
po državi, še posebej pa na obmejnih 
območjih, v ljudeh vzbujajo nelagodje. 
Ravno zato ker ne želimo, da bi prehodi 
migrantov čez hrvaško-slovensko mejo 
vznemirjali prebivalstvo in njihov vsak-
dan, poskušamo položaj reševati na čim 
bolj nadzorovan način. 

Eden pomembnejših ukrepov je tudi 
vzpostavitev sprejemno-registracijskih 
središč ob meji s Hrvaško. Smiselno je 
namreč, da migranti, ki jih je policija 

zaznala pri nezakonitem prehodu meje, 
med obravnavo ostanejo čim bližje meji 
in morebitnemu kraju vrnitve, tj. Hrva-
ški.

Poudarjamo, da bodo ta središča 
vzpostavljena le, če se bo število migran-
tov, ki jih je policija zaznala pri nezako-
nitem prehodu meje, tako povečalo, da 

jih ne bo mogoče obravnavati v obsto-
ječih policijskih enotah. Središča bodo 
začasne narave, zaprtega tipa in vseskozi 
pod nadzorom policije. Migranti bodo v 
središču največ do 72 ur, njihovo gibanje 
pa bo omejeno.

Sprejemno-registracijsko središče 
bo razdeljeno na sprejemni del, kjer se 

Ukrepi Vlade Republike Slovenije ob begunski problematiki
Spoštovane občanke in spoštovani občani, ko je v Sloveniji pred letom dni prišlo do množičnega prihoda migrantov 
na meje, si kljub jasnemu zavedanju o resnosti položaja in skrbnim pripravam verjetno nihče med nami ni prav dobro 
predstavljal, kakšen izziv nas čaka. Toda država, lokalne skupnosti in občine, humanitarne in nevladne organizacije ter 
prostovoljci smo pokazali, da lahko na državni in lokalni ravni tudi v tovrstnih izrednih razmerah dobro in usklajeno 
sodelujemo. 
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Bojan Novak

Po mnenju predlagatelja zakona, Mini-
strstva za okolje in prostor RS, licenčni 
sistem prinaša prednosti tako za dimni-
karske službe kot tudi za uporabnike di-
mnikarskih storitev. Ti bomo imeli odslej 
možnost izbire dimnikarske družbe in 
bomo tako deležni vseh koristi konku-
renčnega trga. Za uporabnike je zani-
mivo tudi to, da bodo določene najvišje 
dovoljene cene storitev.

Uporabniki dimnikarskih storitev 
bomo morali do 30. junija 2017 izbrati 
dimnikarsko službo za opravljanje di-

mnikarskih storitev na svoji mali kurilni 
napravi. Izbirali bomo lahko s seznama 
služb, ki ga bo objavilo ministrstvo do 
konca februarja. Izbrani ponudnik bo 
opravljal dimnikarske storitve najmanj 
12 mesecev. Če uporabniki do 30. 6. 2017 
ne bomo izbrali izvajalca, bo dimnikar-
sko službo še naprej izvajal izvajalec, ki 
izvaja dimnikarske storitve zdaj (oziroma 
jo bo na dan 31. 12. 2016). Zdajšnji iz-
vajalci lahko izvajajo storitve še vsaj do 
objave seznama dimnikarskih služb.

Obveznost izbire dimnikarske družbe 
spremljajo obveznosti uporabnika, da 
omogoči:

-  prvi pregled za novovgrajeno malo 
kurilno napravo;

-  vpis male kurilne naprave v evidenco 
ob prvi izvedbi dimnikarskih storitev;

-  izvajanje dimnikarskih storitev;
-  pregled pred uporabo malih kurilnih 

naprav ob spremembah pri malih ku-
rilnih napravah, vgradnji novih naprav 
in na začetku obratovanja neaktivnih 
naprav;

-  enoletno hrambo zapisnika o izvede-
nem pregledu in na podlagi odločbe 
pristojne inšpekcije odpravi ugoto-
vljene pomanjkljivosti. ■

Novosti na področju dimnikarskih storitev
25. oktobra je bil v državnem zboru sprejet Zakon o dimnikarskih storitvah, ki s 1. 1. 2017 prinaša nekaj novosti. 
Največja novost je licenčni sistem izvajanja dimnikarske službe.

bodo izvajali policijski postopki, in bival-
ni del. Vse prevoze v središče in iz njega 
bo opravljala policija in s tem zagotovila 
nadzor nad migranti ter največjo možno 
varnost za okoliško prebivalstvo. V sre-
diščih bo zdravstveno osebje poskrbelo 
za nujno medicinsko pomoč, poskrblje-
no pa bo tudi za otroke in mladoletnike 
brez spremstva. 

 Država poskuša pri reševanju mi-

grantske problematike ves čas ohranjati 
ravnotežje med obveznostmi, ki jih ima 
do migrantov po domači in mednaro-
dni zakonodaji, ter varnostjo domačega 
prebivalstva. Vlada je in bo naredila vse, 
kar je v njeni moči, da do večjega obsega 
nezakonitih migracij na našem ozemlju 
ne bi prišlo, predstavniki pristojnih dr-
žavnih organov pa so v stalnem stiku s 
predstavniki vseh ključnih občin in lo-

kalnih skupnosti. 
Naloga, ki je pred nami, je zahtevna, 

terja veliko odgovornosti in naporov, zato 
se ob tej priložnosti ponovno zahvaljuje-
mo vsem, ki ste prispevali k ustvarjalne-
mu reševanju migracijske krize.  

Informacije o aktualnem dogajanju 
na področju migracij in odzivu Slovenije 
nanje so na spletni strani pomoc.begun-
cem.gov.si. ■

Bojan Novak

V geografskem terminološkem slovarju 
je temperaturni obrat ali inverzija opre-
deljena kot »obratna višinska razpore-
ditev temperature v ozračju od običaj-
ne, za katero je značilna večja ohladitev 
na dnu kotanj kot v višjih legah, kar 
zaradi neprevetrenosti nižjih leg pov-
zroča osredotočenje človeku škodljivih 
primesi«. 

Pozimi lahko obdobja, ko imamo v 
kotlini nižje temperature kot v višjih 

lega, vztrajajo zelo dolgo. Inverzija se 
konča šele, ko se pojavi sprememba 
vremena z dotokom mrzlega zraka ali 
z močnejšimi vetrovi, ki prevetrijo ko-
tline. V kotlinah z visoko poseljenostjo 
in/ali razvitejšo industrijo postane zrak, 
ker ne kroži (lahko si predstavljamo, da 
topel zrak nad kotlino služi kot neka po-
krovka), bolj onesnažen, kar se pokaže 
tudi na posebnih meritvah. 

Pri nas imamo za zdaj še zelo čist 
zrak, zato onesnaženja ne čutimo. Nas 
pa lahko preseneti dež, ki pada pri zelo 

Toplotni obrat ali inverzija
V zimskih mesecih bomo pogosto priča vremenskemu pojavu, ki mu najpogosteje pravimo toplotna inverzija. 
Glede na to, da je naša dolina obkrožena s hribi, je pojav precej pogost tudi pri nas.

nizkih temperaturah. Ker je zrak v 
višinah topel, pri tleh pa hladen, na-
staneta poledica in žled. Še posebej 
slednji je pred leti močno oklestil naše 
gozdove. ■   
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DEDEK MRAZ NA OOZ GROSUPLJE: člani zbornice va-
bljeni, da prijavite svoje otroke in otroke zaposlenih na 
obdaritev Dedka Mraza v torek, 13. 12. 2016, v Kulturnem 
domu Grosuplje. Prijave, ki jih skupaj z drugimi informa-
cijami najdete na www.ooz-grosuplje.si, zbiramo do 30. 
11. 2016. Vabljeni.

Tečaj »VARSTVO PRI DELU« v torek, 29. 11. 2016, ob 15. 
00 v Domu obrtnikov v Grosuplju. Prijavnice in dodatne 
informacije najdete na www.ooz-grosuplje.si. Vabljeni.

Obiščite prenovljeni spletni portal Moj obrtnik (www.
mojobrtnik.com). Gre za največji obrtniški portal v Slo-
veniji, ki vam omogoča, da na enem mestu najdete ustre-
znega ponudnika storitve ali izdelka, podarite obrtniški 
groš (bon za obrtniško storitev kot darilo), izberete obr-
tnika z dobrimi ocenami ipd. Obrtniki, podjetniki: pri-
dobite nove stranke preko oglaševanja preko portala Moj 
obrtnik, več na OOZ Grosuplje.  

Vabljeni na Novoletni obrtno-podjetniški SEJEM ŽE-
LJA, ki bo potekal od 1. do 4. 12. 2016 na Gospodarskem 
razstavišču v Ljubljani. Sejem bo potekal skupaj s smu-
čarskim sejmom Snežinka ter z razstavo Planet kock. 
Sejem bo obiskovalcem nudil ugodne praznične nakupe 
daril, zimske kulinarične dobrote in pester obsejemski 
program, zlasti delavnice izdelovanja daril, voščilnic itd. 
Vstop bo za obiskovalce prost.

Dodatna pojasnila na OOZ Grosuplje, ooz.grosuplje@ozs.
si, 01 786 51 30, www.ooz-grosuplje@ozs.si, kjer smo vam 
na voljo tudi za kakršna koli vprašanja poslovne narave. 
Vabljeni!

           Janez Bajt, univ. dipl. oec., OOZ Grosuplje

mag. Martina Šetina Čož, Izobraževalni zavod Znanje

Z namenom, da devetošolce spodbudimo k večjemu spoštova-
nju teh poklicev in odločitvi za katerega izmed njih, je Izobra-
ževalni zavod Znanje, skupaj z Obrtno-podjetniško zbornico 
Grosuplje, izvedel projekt promocije deficitarnih poklicev z 
naslovom »Brez njih ne gre«. 

V prvem delu smo obiskali devetošolce, kjer je po razredih 
potekala splošna predstavitev tematike; v drugem delu pa so 
devetošolci spoznali nekatere poklice konkretno v praksi. Prija-
zno so nas sprejeli v MZG d. o. o. Grosuplje, kjer so se seznanili 
s poklicem mizarja, v Pekarni Grosuplje, kjer so spoznali poklic 
peka, obiskali smo električno trgovino Eltok, kjer so se srečali z 
električarjem Janezom Svetkom (SVETILA SVETEK) in lastni-
kom trgovine Petrom Zupančičem. Na koncu pa smo obiskali 
Avtocenter Citroen Jerovšek, kjer so fantje spoznali poklice, po-
vezane z avtomobili (avtomehanik, avtoličar, avtoklepar).

»Res je, da je osnovni namen tega našega projekta obrtniške 
poklice čim bolj približati učencem devetih razredov, ki so pred 
odločitvijo o nadaljnjem šolanju. A poleg njih želimo nagovoriti 
tudi njihove starše, učitelje in druge zaposlene po osnovnih šolah 
v občini Grosuplje ter širšo javnost, ki je prepogosto mnenja, da 
so obrtniški poklici namenjeni zgolj učencem s slabšimi ocenami 
ter da ne omogočajo razvoja uspešne kariere. To pa je daleč od 
resnice. Pri opravljanju tovrstnih poklicev potrebujemo ogro-
mno praktičnega znanja, ki ga je treba zaradi razvoja tehnolo-
gije neprestano nadgrajevati, zaradi pomanjkanja tovrstnega 
kadra pa je zaposljivost precej boljša, omogoča več kot spodoben 
zaslužek ter samostojno opravljanje svojega dela.«

Janez Bajt, 
sekretar Obrtno-podjetniške zbornice Grosuplje

Brez njih ne gre – promocija 
deficitarnih poklicev
Marsikateri poklici sooblikujejo kakovost našega 
vsakdanjega življenja. Ne predstavljamo si življenja brez 
peka, mesarja, mizarja, električarja ipd., a kljub temu so 
prav ti poklici pri odločanju za nadaljnje šolanje bistveno 
manj zanimivi. Tako je na trgu več povpraševanja zanje, 
kot jih je dejansko na razpolago. 

            PODJETNIŠKI KOTIČEK
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Franc Horvat, predsednik RKS – OZ Grosuplje, in Anica Smrekar, 
sekretarka 

                                                                                                    
V štirih dneh se je na krvodajalski akciji zvrstilo 414 krvo-
dajalcev. Mnogi pa so darovali kri na Zavodu za transfu-
zijsko medicino v Ljubljani. Prav vsem izrekamo iskreno 
zahvalo, da s svojo krvjo pomagajo reševati življenja in 
vračati zdravje bolnikom. Zaloge krvi so namreč že od po-
leti nizke in na Zavodu za transfuzijsko medicino bodo kr-
vodajalcev veseli vsak dan od 7. do 15. ure in ob sredah do 
17. ure tudi v času do naslednje krvodajalske akcije, ki bo 
na našem območju potekala od 24. do 26. aprila 2017.

Zahvaljujemo se vsem, ki ste nudili prostore in poma-
gali pri izvedbi krvodajalske akcije, pa tudi lokalnim časo-
pisom, Zavodu Drevored in Študentskemu klubu Groš za 
promocijo krvodajalske akcije. Veseli smo, da je bilo med 
letošnjimi udeleženci lepo število mladih krvodajalcev, 
kar 48 jih je kri darovalo prvič.

Krvodajalska akcija na Osnovni šoli Dobrepolje je ve-
dno nekaj posebnega zaradi domačnosti, gostoljubnosti 
šole in velikega števila učiteljev, vzgojiteljev in drugih za-
poslenih, ki darujejo kri. S povito roko dajejo zgled učen-
cem! 

Ponosni smo na vse krvodajalce, saj darovanje krvi 
pomeni eno najplemenitejših oblik pomoči sočloveku in 
izjemno človečnost. ■

Zahvala krvodajalcem
Rdeči križ Slovenije – Območno združenje Grosuplje se zahvaljuje vsem krvodajalcem, ki so se udeležili jesenske 
krvodajalske akcije od 24. do 27. oktobra v Šentvidu pri Stični, Vidmu - Dobrepolju, Ivančni Gorici in Grosupljem. 
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Zofka Rogelj, prostovoljka društva Sožitje

Naš program dela se odvija pod strokov-
nim vodenjem prostovoljk Zofke, Neven-
ke in Janje in zajema naslednje:

- Spoznavanje domačega kraja in okoli-
ce.

- Bogatenje besednega zaklada.
- Likovno izražanje in ročne spretno-

sti.
- Ohranjanje ljudskega izročila.
- Športne dejavnosti, kot sta pohodni-

štva in plavanje.

Srečanja v klubski dejavnosti mladim 
veliko pomenijo. Vse, kar se na srečanjih 
dogaja, jih razveseljuje in osrečuje, še 
posebno takrat, kadar imajo priložnost 
pokazati še komu, kaj znajo in zmorejo 
tudi oni. S svojo voljo, vztrajnostjo in tru-
dom pa v okviru svojih zmogljivosti zmo-
rejo marsikaj. Za nami je leto, v katerem 
se je veliko ustvarjalo in nastopalo.

V okviru ročnih spretnosti in likovne-
ga izražanja smo tudi letos izdelali kar 
lepo število novoletnih čestitk.

Izdelke, nastale med letom, ob za-
ključku leta razstavimo, z nekaterimi od 
njih pa smo se letos udeležili celo nagra-
dnega natečaja in bili nagrajeni.

Zelo prijetno je naše sodelovanje z 
Mestno knjižnico Grosuplje in enoto 
Ivančna Gorica, kjer so tudi letos poskr-
beli za razstavo izdelkov v Tednu kulture 
občine Ivančna Gorica in nas povabili na 
pravljično uro.

Marsikaj lepega in zanimivega smo 
doživeli na pohodih po naši občini in 
celo izven nje. Nekateri pa so se odločili 
za plavanje, kar nam vsako leto omogo-
či Center za zdravljenje bolezni otrok v 
Šentvidu pri Stični.

Že vrsto let je v klubski dejavnosti zelo 
dejavna plesna skupina Čukec, v katero 
je vključenih vseh 22 fantov in deklet. 
Pojejo ljudske pesmi, prikazujejo otroške 
igre, razna kmečka opravila (ličkanje ko-
ruze … ), pripovedujejo šale in izštevan-
ke ter plešejo ljudske plese naših babic 
in dedov, prilagojene njihovim zmoglji-
vostim. Pojejo in plešejo ob spremljavi 
harmonike in kitare. Iz oddaljene Mirne 
Peči prihajata na vsako srečanje harmo-
nikar Jože in njegov sin Martin s kitaro. 
Hvala vama za požrtvovalnost in dobro 
voljo, ki jo trosita med nas. 

Poleg dveh nastopov znotraj društva 
Sožitje (novoletno srečanje v Šmarju, 
piknik na Gradišču) smo se v mesecu 
aprilu udeležili 26. državne glasbene re-
vije Zapojmo, zaigrajmo, zaplešimo. Na 

••• Obvestila •••

Ustvarjalni trenutki v Sožitju
»Oj, lepo je res na deželi …« veselo prepeva skupina mladih ob zvokih Jožetove harmonike in Martinove kitare. Le kdo 
so to? Fantje in dekleta – 22 jih je – so člani klubske dejavnosti, ki deluje v okviru društva Sožitje, le-to pa obstaja že 
18 let in vključuje osebe z motnjami v duševnem in telesnem razvoju občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje s 
sedežem v Grosuplju.

Ne žaluj. Vse, kar izgubiš, se 
vrne v drugi obliki. 

(Rumi)

Ljubezen bo našla svojo pot 
mimo vseh jezkov.

(Rumi)

reviji je društvo Sožitje Grosuplje sodelo-
valo že desetič, za kar je prejelo posebno 
priznanje. Ob zaključku polletja smo na-
stopili na občinski prireditvi v Kulturnem 
domu Grosuplje ob dnevu državnosti, 
kjer smo sodelovali na povabilo župana 
občine Grosuplje dr. Petra Verliča. Ta do-
godek nam bo ostal še dolgo v spominu. 
Vlil nam je novih moči in samozavesti za 
nadaljnje delo. 

Za nekaj časa smo se poslovili, a oblju-
bili smo si, da v jeseni spet zapojemo, za-
plešemo in ustvarimo kaj lepega.

Če se vam zdijo naše dejavnosti zani-
mive in ste pripravljeni ustvarjati z nami, 
vas vabimo, da se nam pridružite kot 
prostovoljci. Za več informacij pokličite 
031 600 020 (Nevenka). ■
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Franci Zorko

Toda namera nekdanji jugoslovanski 
vojski ni uspela v celoti. Precejšen del 
orožja in streliva je bilo shranjenega na 
skritih lokacijah, t. i. v tajnih skladiščih 
orožja. Eno takšnih skladišč je bilo tudi 
na domačiji Podržajevih na Medvedici. 
Družina Podržaj se je zaradi tega, ker 
je sprejela v hrambo orožje za potre-
be Teritorialne obrambe in Manevrske 
strukture narodne zaščite, izpostavila 
veliki nevarnosti. Toda to jih ni odvrnilo 
od njihove odločitve, da tudi na ta način 
prispevajo svoj delež k slovenski osamo-
svojitvi.

Zato se je Območno združenje vetera-
nov vojne za Slovenijo Grosuplje odloči-
lo, da v zahvalo družini Podržaj ter trajni 
spomin na tiste, za slovenski narod tako 
pomembne, dogodke na njihovi doma-
čiji postavi spominsko obeležje. 

Slovesno odkritje spominske plošče 
na Podržajevi hiši je bilo 15. oktobra t. l. 
Začelo se je že v zgodnjih jutranjih urah, 

ko je po krajši uvodni slovesnosti izpred 
Osnovne šole Šentjurij na pot proti Med-
vedici, na spominski pohod Viljema Po-
držaja, krenila dokaj velika skupina po-
hodnikov. 

Na začetku svečanosti je prišla častna 
straža Slovenske vojske ter praporščakov 
s prapori številnih območnih združenj 
ZVVS in Policijskega veteranskega zdru-
ženja SEVER. Pridružili so se jim tudi 
praporščaki s prapori Združenja borcev 
za vrednote NOB ter lovcev in gasilcev, 
ki so tudi sicer dejavno sodelovali pri 
pripravi slovesnosti. Na prizorišče so 
prispeli tudi, kljub slabemu vremenu in 
naporni prehojeni poti, dobro razpolo-
ženi udeleženci pohoda.

Vse navzoče je najprej nagovoril pred-
sednik Območnega združenja veteranov 
vojne za Slovenijo Grosuplje Mirko Zu-
pančič, nato pa je o dogodkih pred 25. 
leti spregovoril takratni namestnik na-
čelnika MSNZ za grosupeljsko območje 
Janez Skubic. Župan občine Grosuplje 
dr. Peter Verlič, ki je bil tudi pokrovitelj 
svečanosti, je pozdravil navzoče ter v 
svojem nagovoru poudaril pomen do-
godkov pred četrt stoletja. 

Po končanih govorih je sledilo odkri-
tje spominske plošče. Slovensko zastavo, 

Svečano odkritje spominske plošče na  
Podržajevi domačiji na Medvedici
Petindvajset let je minilo od tistih prelomnih dni, ko smo se odločili stopiti na lastno pot. Odločitev je bilo sprejeti 
relativno lahko, saj je za njo stala volja velike večine prebivalcev Slovenije. Toda njena uresničitev je bila zgodba zase. 
Zanjo je bilo žal treba seči tudi po orožju. Tega orožja pa seveda vsaj pred začetkom osamosvojitvene vojne ni bilo 
dovolj. Še posebej ker je takratna jugoslovanska oblast ukazala razorožiti TO Slovenije. 
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Jože Erjavec

Na pot smo odšli v soboto, 24. septem-
bra, in se v Domžalah v parku za Občino 
Domžale pridružili drugim pohodnikom 
z ljubljanskega območja.

Po uradnem protokolu in nagovoru 
predsednika Janeza Gregoriča smo se 
odpravili na dobrih 11 km dolg pohod. 

 Pot nas je vodila čez Depalo vas in na-
prej do Trzina, kjer je bil junija 1991 hud 
spopad med našo teritorialno obrambo 
in JLA, žal je bilo v tem spopadu tudi ne-
kaj smrtnih žrtev. 

Po daljšem nagovoru sodelujočih v 
tem spopadu smo se povzpeli na men-
geški hrib Onger in naprej na Dobeno, 
kjer smo se okrepčali in odšli proti gradu 
Jablje in naprej na Mengeško polje ter po 

Veterani OZVVS Grosuplje na 25. tradicionalnem 
spominskem pohodu po poteh vojne za Slovenijo
Pohodniki Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo Grosuplje smo se tudi letos na povabilo OZVVS Domžale 
udeležili že petindvajsetega tradicionalnega spominskega pohoda po poteh vojne za Slovenijo.

s katero je bila prekrita, pa so v spomin 
na dogodek svečano izročili soprogi po-
kojnega Viljema Podržaja. V nadaljeva-
nju je predstavnik Slovenske vojske izro-
čil spominske znake pripadnikom vojne 
sestave 57. ObmŠTO Grosuplje. Sledil je 
krajši kulturni program, v katerem so so-

delovali oktet Samorastniki in recitatorki 
Osnovne šole Šentjurij.

 
Udeleženci slovesnosti so druženje 

nadaljevali pod šotorom, ki so ga posta-
vili pripadniki SV in domači gasilci. Vsi so 
v spomin na dogodek dobili spominsko 

značko in izvod zbornika z naslovom: 25 
let po vojni za samostojno Slovenijo. Ob 
veteranskem golažu so obujali spomine 
na tiste pomembne čase ter hkrati izrekli 
tudi kakšno kritično besedo o današnjih, 
ki niso vedno v skladu s takratnimi pri-
čakovanji in današnjimi željami. ■

makadamski cesti proti Domžalam.
Tu so nam prijazni gostitelji v gasilskem domu 

na Stobu postregli z okusnim kosilom, sledilo pa 
je prijetno tovariško srečanje z obujanjem spomi-
nov na leto 1991. 

Hvaležni smo domžalskim veteranom, ki so 
nam omogočili v njihovi družbi preživeti lep dan 
ter si nabrati energije za delo vnaprej. 

Hvala vam in drugo leto spet nasvidenje. ■
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Bojan Novak

Dekleta, najprej čestitke za izjemen 
koncert. Ste zadovoljne z njim?

Da, zelo. V bistvu smo pričakovale 
najboljše, nismo pa točno vedele, kako 
se bo izšlo. Vse je bilo pripravljeno »na 
tesno«, predvsem nas je preganjal čas. 
Zraven je bila še vsa tehnika, s katero se 
je bilo treba uskladiti. Res nismo vedele, 
»kaj bo prišlo ven«, kako bo vse delova-
lo kot celota. Pevsko in instrumentalno 
nam je šlo odlično in zato smo zelo za-
dovoljne. 

Vrnimo se malo na začetek obstoja 
skupine pred 20 leti. Koliko zdajšnjih 
članic je bilo v prvi zasedbi Mavrice? 
Kdo pa je bil pobudnik ustanovitve 
pevske skupine? Kdo je bila prva vod-
ja?

Od samega začetka so zraven Anita 
Ahačevčič, Darja Sever, Damjana Pal-
čar in Martina Šuštar Marn. Darja je si-
cer vmes za nekaj časa prenehala, a se 
spet vrnila. Pobudnica za ustanovitev je 
bila Anita in še nekaj takratnih (Marička 

Žnidaršič, Darja Andolšek …). Že pred 
letom 1996 je obstajal ženski nonet, ki 
ga je vodil Miro Rozman. Po njegovi bo-
lezni smo se dogovorile, da ustanovimo 
žensko vokalno skupino, in izbrale Ve-
sno Fabjan, ki je bila prva naša vodja. 

Se spomnite, kaj je bil vaš prvi večji 
projekt?

Prvi nastop smo imele na godbenem 
koncertu, kjer smo pele božične pesmi. 
To je bilo za nas takrat čisto novo in ne-
kaj novega, tako kot to, kar smo odpe-
le danes. Vesna je vedno želela od nas 
nekaj več, nikoli nismo bile zadovoljne 
s »klasiko«. 

Kaj je najbolj zaznamovalo prva 
leta?

Predvsem veliko veliko vaj. Precej več 
kot prej in v kasnejših letih. Zastavile 
smo si, da moramo vsako leto pripraviti 
koncert. Ni bilo več izgovorov. Določile 
smo datum koncerta in to nas je gnalo 
naprej. Vedno smo hotele poskusiti nekaj 
novega. Najprej smo se posvetile film-
ski glasbi, pele tudi v angleščini. Potem 

smo se posvetile pesmim iz filma Moje 
pesmi, moje sanje. Vse pevke smo bile 
zelo zavzete za novosti. Na začetku smo 
na svoje koncerte vabile znane pevce, na 
primer Adija Smolarja, Alberta Gregori-
ča, Eldo Viler. Zdaj pa koncert naredimo 
kar same, ne iščemo več zvenečih imen, 
da bi privabile poslušalce. 

Po nekaj letih ste se podale nastopat 
tudi v tujino, kajne? Dunaj, Verona, 
Trst, Pag …

Ja, to smo se pa kar odločile in vse 
organizirale. Zbrale smo pokrovitelje in 
se podale novim izzivom naproti. Ne-
kaj let prej smo pripravljale koncerte in 
postalo nam je malo dolgčas, zato smo 
hotele poskusiti nekaj novega. Šle smo 
na Dunaj, kjer smo pele adventne pesmi, 
potem pa v Verono na tekmovanje. 

Kako je bilo v vaši zgodovini z vod-
jami skupine? Katere vodje ste imele, 
kdo je danes vaša umetniška vodja?

Začela je Vesna Fabjan, zdaj poroče-
na Bremec. Ko se je poročila in odselila, 
smo za vodjo izbrale Vido Žnidaršič, ki 

Intervju z Vokalno skupino Mavrica
Za pevkami Vokalne 
skupine Mavrica je 20 let 
nastopanja na številnih 
odrih. Po zelo uspešnem 
letnem koncertu sem 
jih po številnih izrečenih 
čestitkah in stiskih rok 
povabil na krajši skupinski 
pogovor. Pridružila se 
nam je tudi Vesna Fabjan 
Bremec, dolgoletna vodja 
skupine. Pevke so imele 
veliko zanimivega povedati. 
Njihovi odgovori so bili 
zelo podobni, precej so 
se dopolnjevale, zato ob 
posameznem odgovoru ne 
navajam avtorice odgovora.
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je naša vodja še danes. Vedno smo se 
pevke odločile, komu se bomo pustile 
voditi. Vida ima izreden občutek za pe-
tje. 

Veste, koliko različnih pevk je pelo v 
Mavrici od leta 1996 do zdaj?

U, to je pa težko našteti. Se bojimo, da 
ne bi kateri storile krivice, zato jih raje 
ne bi naštevale. Jih je pa bilo zagotovo 
blizu dvajset oziroma verjetno še nekaj 
čez. Veliko jih je začelo, a potem ko so se 
poročile in imele otroke, ni zmoglo vse-
ga usklajevati. Pri ženskah je to malce 
drugače kot pri moških skupinah.

Da, seveda. Vrnimo se nazaj v se-
danjost. Kaj vas poganja naprej? Je to 
ljubezen do petja, prijateljstvo, druže-
nje …?

To bi pa težko rekle. V bistvu je vsega 
po malem, kombinacija vsega. Mavrica 
ima neko konstanto – tudi če vse mine, 
Mavrica bo ostala (smeh). 

Koliko vadite? Zdaj, pred velikim 
koncertom, je bilo najbrž zelo napor-
no …

Vaje imamo sicer enkrat tedensko, 
pred koncertom pa smo res imele več 
vaj. V zadnjem tednu smo vadile trikrat. 
Temu projektu smo se sicer posvečale 2 
leti. Veliko novih pesmi smo se mora-
le naučiti, večino v tujih jezikih, ki jih 
ne poznamo. Zelo so nam pomagale 
intenzivne vaje na Pagu, kjer se zaradi 
strnjene oblike vaj veliko naredi. Tam 
ne poležavamo, ampak res delamo. Kot 
zanimivost naj povemo, da smo prav na 
Pagu spoznale vodjo moškega pevskega 
zbora Lira. Z njimi smo imele tudi že dva 
skupna koncerta. 

Kako pomemben vam je odziv ob-
činstva?

To imamo seveda v mislih, ko pripra-
vljamo projekt. Želimo si seveda dobrega 
odziva. Čeprav delamo za svojo dušo, so 
vendarle poslušalci tisti, ki jim je treba 
vedno pokazati nekaj novega. Ne more-
mo vedno kazati enega in istega. 

Vidite med občinstvom raje domače 
obraze ali ljubitelje ženskega petja od 
drugod?

Vse rade vidimo, tako domače kot tudi 
druge. Največji del občinstva predsta-
vljajo poleg domačih prijatelji od zunaj, 
iz sosednjih občin. Tudi danes je bilo 

na koncertu veliko neznanih ljudi. Vse 
to je dobra promocija Dobrepolja. Ve-
liko imamo pa tudi stalnih privržencev, 
vsakoletnih obiskovalcev. Eden izmed 
mladih, ki nam je pomagal pri organi-
zaciji današnjega koncerta, sicer tudi te-
levizijski napovedovalec in voditelj, nam 
je danes izrekel veliko priznanje, ko je 
rekel, da take prireditve še ni videl. 

Kdo izbira pesmi, ki jih pojete? Kje 
dobite nove pesmi?

Današnji projekt je prinesla Mojca 
Jevnikar Zajc. Sicer pa vedno najprej 
izberemo temo (recimo popevke ali kaj 
drugega), potem pa zberemo note za pe-
smi. Tako smo imele na primer koncert 
Marijinih pesmi v Podpeči, večer Avse-
nikovih pesmi in podobno. 

Kaj bi poudarile kot največje tri pro-
jekte na dosedanji 20-letni poti?

Zagotovo pevsko tekmovanje v itali-
janski Veroni. Tam smo nastopile popol-
noma neobremenjeno in dobile srebr-
no priznanje, le detajli so nas ločili od 
zlatega. Poleg tega velja omeniti naše 
sodelovanje s Stiškim kvartetom in tra-
dicionalne intenzivne vaje na Pagu. 

Gotovo se je v 20 letih nabralo pre-
cej zanimivih in zabavnih prigod. Bi 
delili kakšno z bralci Našega kraja?

Nikoli ne bomo pozabile, kako je na 
prvem koncertu Vesna vzela mikrofon v 
roke in se začela zahvaljevati. To ne bi 
bilo nič čudnega, če tega ne bi počela 
25 minut (smeh). Tega sedaj ne počne-
mo več. Enkrat smo pele pesem Majol-
ka. Ko je Vesna med petjem delala tudi 
neke kretnje, smo se začele vse smejati. 
Še danes se ob tej pesmi. 

Kdo sicer skrbi za smeh in dobro 
voljo v skupini?

(Vse v en glas:) Vida (smeh).

Katera pa »udari po mizi«, ko se je 
treba zresniti?

Nikoli ni tako hudo, da bi morala ka-
tera udariti po mizi. To je najbrž značil-
no za ženske. Vsaka je šefica doma in 
potem ni težav (smeh). 

Stereotipno bi pričakovali, da se 
bodo v taki ženski zasedbi pojavljali 
tudi spori. Se kdaj sporečete, skrega-
te?

Načeloma ne. Vedno si nam uspe na 
nek normalen način povedati vse, kar je 
treba. Bili so tudi spori, seveda, ampak 
smo imele vedno zdrave odnose.

Kako pa imate razdeljene naloge 
znotraj skupine (organizacija, finanč-
na sredstva …)?

Organizacijsko ima največjo vlogo 
Damjana Palčar, druge pa pomagamo. 
Vsaka prispeva svoj del. Nekako se do-
polnjujemo. 

Kdo vam pri vašem ukvarjanju s pe-
tjem najbolj pomaga (tako materialno 
kot organizacijsko)?

Na prvem mestu moramo omeniti 
svoje može, partnerje. Ne bi se mogle 
odpraviti od doma (na vaje, koncerte), 
če nas ne bi podpirali. Najprej je treba 
imeti doma vse »pošlihtano«. 

Imamo pa tudi nekaj stalnih pokro-
viteljev in donatorjev. Omeniti moramo 
predvsem Janeza Klinca, ki nam vedno 
priskoči na pomoč.

In za konec še vprašanje o priho-
dnosti. Kje se kot skupina vidite čez 
10, 20 let?

U, težko vprašanje. V bistvu ne gleda-
mo tako daleč naprej. Gremo lepo poča-
si, leto za letom. 

Najlepša hvala za pogovor. Želim 
vam še veliko uspešno izpeljanih 
projektov in še mnogo let skupnega 
petja. ■

Vse pevke smo bile zelo 
zavzete za novosti. Na 
začetku smo na svoje 
koncerte vabile znane pevce, 
na primer Adija Smolarja, 
Alberta Gregoriča, Eldo 
Viler. Zdaj pa koncert 
naredimo kar same, ne 
iščemo več zvenečih imen, 
da bi privabile poslušalce.

Lepota nas obkroža, vendar se 
moramo ponavadi sprehajati v 

vrtu, da jo opazimo.
(Rumi) 
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Videm 34, 1312 Videm Dobrepolje l tel.: 01/786 71 40
Obratovalni čas:                                                                                          
Ponedeljek in sreda: 12.30–19.00   
Torek in  četrtek: 9.00–14.00   
Petek: 12:30–20.00 

Stare modrosti, nova spoznanja. 
20. novembra obeležujemo dan slovenskih splošnih knjižnic. V knjižnici 
Dobrepolje smo v tem mesecu pripravili več zanimivih dogodkov za 
otroke, mlade in odrasle. 

Tako kot običajno smo v času »krompirjevih« počitnic za otroke 
pripravili počitniške delavnice. Poimenovali smo jih jesenske 
vragolije – vse dejavnosti so tako potekale v povezavi z jesenjo. 
Spoznavali smo plodove, ki so jih rastline obrodile in smo jih 
pospravili v svoje shrambe za čas, ko narava počiva. Pripravili 
pa smo tudi kostanjev piknik, na katerem smo se posladkali s 
tem slastnim sadežem. Zahvala za to gre našemu dobrosrčne-
mu Slavku Pajntarju »Pinkiju«, ki je kostanj spekel. Razvese-

lili pa so nas tudi zvoki harmonike, na katero je zaigral Mark 
Krašna iz Podpeči. Hvala za dobronamernost, dobro voljo in 
sodelovanje z namenom razveseliti naše drage otroke. Ker se 
nas je zbralo tako veliko, da nam je kostanja zmanjkalo, bomo 
naslednjič še bolj pridno polnili košare in nabirali kostanj. Na 
pravljičnih uricah za otroke se nam lahko pridružite vsak petek 
ob 17. 30. Najmlajši, stari od 2 do 4 let, pa na pravljično-igralnih 
uricah »Biba bere« vsako zadnjo sredo v mesecu ob 17. 30.

Počitniške delavnice in kostanjev piknik s »Pinkijem«
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Rastem s knjigo

V okviru nacionalnega projekta »Rastem 
s knjigo OŠ – izvirno slovensko mladinsko 
leposlovno delo vsakemu sedmošolcu« so 
učenci obiskali knjižnico Dobrepolje z na-
menom spoznavanja njenih dejavnosti in 
knjižničnega informacijskega znanja. Med 
drugimi so se seznanili s postavitvijo knji-
žničnega gradiva, programom COBISS in 
samostojnim iskanjem gradiva. Ključni cilji 
projekta so spodbujanje bralne kulture in 
motiviranje mladih za branje mladinskega leposlovja in obi-
skovanje knjižnic.

Vsi sedmošolci so prejeli knjigo pisatelja Vinka Möderndor-
ferja Kit na plaži, ki predstavi prisrčno zgodbo o sprejemanju 
drugačnosti. 

Delavnice »Z igro do branja«

Zaradi velikega zanimanja in strokovnosti je že četrto leto 
potekal sklop delavnic začetnega opismenjevanja »Z igro 
do branja.« Nosilka delavnice je Viljenka Jalovec, izku-
šena pedagoginja, strokovnjakinja in avtorica številnih 
didaktičnih pripomočkov za učenje branja in pisanja. 
Delavnice so potekale tri zaporedne ponedeljke v mese-
cu novembru. Namenjene so bile predvsem otrokom prve 
triade in tistim, ki vstopajo v svet črk, besed in branja. 

Rastem s knjigo … ker pripomorejo k boljšemu branju in domi-
šljijskemu svetu, imamo bogatejši besedni zaklad. Starši nam jih 
kažejo in berejo že ob rojstvu. Smo bolj razgledani, imamo boljši 
uspeh v šoli, z njimi odkrivamo preteklost in sedanjost.

(Tjaša Kovačevič, 7. razred)

Rastem s knjigo … ker je knjiga najlepše pohištvo, je vedno upo-
rabna, bogati človekov miselni svet, ti vedno koristno svetuje. 
Radi beremo, ker s tem bogatimo besedni zaklad, je zabavno, 
zanimivo, se veliko naučimo, se lažje in bolje izražamo, prido-
bivamo nove izkušnje.

(Eva Česen, 7. razred)

Rastem s knjigo … ker bogatim jezik in se kaj naučim, se boga-
tim na področju znanja, lažje pišem spise, boljše komuniciram. 
Brati je zanimivo.

(Julija Adamič, 7. razred)

Rastem s knjigo … ker se iz knjige veliko naučimo in izvemo. 
Knjige berem, da bom imel velik besedni zaklad. Drugim bral-
cem bi priporočal branje, da bodo imeli v šoli dobre ocene in 
da se sprostijo.

(Daniel Brezovar, 7. razred)
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Predavanje Sanje Lončar »Zamolčane 
zdravilne moči začimb«

Ali ste vedeli, da že minimalna 
količina muškatnega oreščka pre-
prečuje nastanek kariesa, da čaj 
iz bazilike redči kri, da imamo na 
voljo vsaj deset začimb, ki uspešno 
zavirajo nevarne bakterije …? Vsi 
udeleženci zanimivega predava-
nja so zagotovo izvedeli veliko in-
formacij o zdravilni moči začimb, 
ki je bila marsikomu še neznana. 
Avtorica številnih knjig o zdravem 
načinu življenja in zdravi prehrani, 
predavateljica Sanja Lončar, nam 
je približala, koliko težav lahko omilimo ali celo ozdravimo s 
ščepcem začimb, ki jih morda že imamo na vrtu. Sanja Lončar 
je med drugim tudi vodja projekta Skupaj za zdravje človeka in 
narave, ki brezplačno izdaja tudi mesečne novice. Lončarjeva je 
glavna urednica te publikacije in avtorica številnih prispevkov. 
Več o projektu si lahko preberete tudi na spletni strani www.
zazdravje.net. Knjige Sanje Lončar pa so na voljo za izposojo 
tudi v knjižnici Dobrepolje. 

Bralni klub Dobrevoljci. Beremo skupaj …

Vsi ljubitelji dobre knjige, ki se zavedate pomena in vrednosti 
branja, se nam lahko pridružite na druženjih Bralnega kluba 
Dobrevoljci. Srečanja potekajo enkrat mesečno ob izbrani knji-
gi, o vsebini katere se pogovarjamo, delimo mnenja, poglede, 
širimo znanja … Tokrat smo prebirali knjigo Nikoli ne reci, da 
te je strah, napisano po resnični zgodbi somalske deklice Sa-
mie, ki je zaradi svoje predanosti sodelovala tudi na olimpijskih 
igrah, vendar bila primorana oditi na težko pot, na kateri se 
znajde na milijone beguncev po svetu.

FUTSAL : KNJIGA =  
ZMAGOVITA IZBIRA

Mladi in kakovostno preživljanje  
prostega časa.

•	 Pomen	športne	dejavnosti	in	motiviranje	mladih.
•	 Povezovanje	športnih	in	kulturnih	dejavnosti.
•	 Pogovor	s	trenerji	Futsal	kluba	Dobrepolje.
•	 Pogovor	s	člani	in	državnimi	prvaki	Fustsal	kluba	

Dobrepolje.
•	 Fotografska	in	predmetna	razstava	kluba.

PETEK, 25. novembra, ob 19. uri                           
v Modri dvorani Jakličevega doma.
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Doživeto vzdušje ter slovesen predpraznični program  
bodo pripravili učenci in učitelji domače osnovne šole 
ter podružnic. Vstopnine ni, zbirali bomo prostovoljne 
prispevke za šolski sklad. Lepo vabljeni!

OŠ Dobrepolje vabi na 
občinsko prireditev 

ob dnevu 
samostojnosti in 

enotnosti, 

ki bo v četrtek,  
22. 12. 2016, ob 18. uri  

v Jakličevem domu. 

KD GODBA DOBREPOLJE
organizira

Božično-novoletna  koncerta 
GODBE DOBREPOLJE
V PETEK, 23. 12, IN PONEDELJEK, 26. 12.

 OBA KONCERTA BOSTA OB 19. URI  
V DVORANI JAKLIČEVEGA DOMA NA VIDMU.

GOSTA KONCERTA
23.12. – MLADI HARMONIKAŠI,

26.12. –DEKLIŠKI PEVSKI ZBOR DEORINA.
OD 1. DECEMBRA NAPREJ BODO VSTOPNICE V PREDPRODAJI

V TRGOVINI TRGOJAN NA VIDMU IN V KNJIŽNICI DOBREPOLJE NA VIDMU. 

ŠTEVILO VSTOPNIC JE OMEJENO, ZATO SI ZAGOTOVITE SEDEŽ PRAVOČASNO!

 DOVOLITE SI SKUPAJ Z GODBO POLEPŠATI IN OBOGATITI BOŽIČNO-NOVOLETNE PRAZNIKE.

Vsem želimo obilo zdravja in sreče v prihajajočem letu!
SE VIDIMO NA KONCERTU!
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Bojan Novak

Tisti, ki se niste odločili za obisk koncer-
ta domače ženske vokalne skupine Ma-
vrica, lahko svojo odločitev obžalujete. 
Če je kdo pričakoval klasičen koncert, 
kjer pevke stojijo na odru in pojejo, se 
je krepko uštel. Pevke so imele tokrat 

spremljavo odlične instrumentalne eki-
pe, na odru pa so poleg petja tudi plesale 
in igrale na ritmične instrumente. Rdeča 
nit koncerta je bil polet z letalom, s kate-
rim so nas pevke popeljale na vse konce 
sveta. Vzleteli smo v Sloveniji, prekriža-
rili Evropo, se podali preko Amerike in 
Oceanije v Avstralijo in naprej do Azije 

in Afrike. Končali smo spet v Evropi, na-
tančneje pri nas doma, v Sloveniji. 

Projekt, ki so ga pevke pripravljale 
pod vodstvom Mojce Jevnikar Zajc kar 
dve leti, je bil podprt tudi z interaktivno 
projekcijo, ki jo je pripravil Žiga Palčar. 
Projekcija se je zlila s pesmimi in prisotni 
smo večkrat živo občutili okolje, iz katere 
je izhajala posamezna pesem. 

Pevkam se je na odru pridružil tudi 
poseben instrument avstralskih domo-
rodcev, didžeridu, ki je pomagal ustvariti 
pristno avstralsko vzdušje. Med pesmijo 
iz arabskega sveta se je na odru pojavila 
trebušna plesalka, ki je s svojim umetni-
škim plesom očarala gledalce.

Ob koncu prireditve je predsednica 
Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti, 
izpostava Ivančna Gorica, gospa Simona 
Zorko, pevkam vokalne skupine Mavri-
ca izročila zlata in častna priznanja za 
dolgoletno pevsko udejstvovanje. Igor 
Ahačevčič, dolgoletni spremljevalec sku-
pine, pa je z lepo gesto čestital pevkam 
za odlično izpeljan projekt. 

Na jubilejnem koncertu so se nam 
predstavile Anita Ahačevčič, Darja Sever, 
Mojca Jevnikar Zajc (1. sopran), Milena 

Vokalna skupina Mavrica ob 20-letnici pripravila 
nepozabno pevsko poslastico
V soboto, 19. novembra, so članice Vokalne skupine Mavrica postavile piko na i dvoletnemu trudu in pred skoraj polno 
dvorano Jakličevega doma uprizorile pravi spektakel. Navzoče so popeljale po svetu in ob izjemno zanimivi tehnični 
podpori zapele kar 23 pesmi, večino v tujih jezikih.

Glavni sponzorji in donatorji 
Vokalne skupine Mavrica:

Klinc Janez s.p. 
Adles d.o.o.,
Hesser PSI d.o.o.
FORS d.o.o.
Dolinšek Transport d.o.o.
Rigler Janez s.p.
Fabjanovi iz Predstrug
Kovinousluga d.o.o.
Bojan Bukovec s.p.
DSV Transport d.o.o.
Vadium d.o.o.
Cvetličarna Lilija
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Občina Dobrepolje,
v okviru praznovanja občinskega praznika

in
ob priložnosti praznovanja dneva  

Prešernovega rojstva,

vabi na koncert

vokalne skupine 
Gallina, 

pod vodstvom Ane Erčulj,

ki bo v soboto, 3. 12. 2016,
ob 19.00 v Jakličevem domu na Vidmu.

Prostovoljni prispevki
bodo šli v sklad pomoči našim občanom,

za katere bo decembra tudi letos poskrbel PINKI,
s kuhanjem dobrega čaja

in tudi dobre kapljice.

VABLJENI.

Vokalna skupina Gallina

V okalni sestav, ki ustvarja pod imenom Gallina, je na-
stal konec leta 2010. Gallina veliko pozornosti name-

nja izvajanju slovenske ljudske in umetne glasbe, skladbam 
svetovne zborovske literature od renesanse do sodobnosti, 
skladbam zlatega časa slovenske popevke, na repertoarju pa 
se najdejo tudi tuje skladbe vokalnega džeza in popa. Še po-
sebej pomembno poslanstvo skupine je spodbujanje mladih 
skladateljev k ustvarjanju novih skladb in s tem k bogatenju 
ženske vokalne in zborovske zakladnice.

V dosedanjem delovanju je Gallina dosegla vrsto vidnej-
ših uspehov, med pomembnejšimi lahko izpostavimo: zlato 
priznanje z odliko z Regijskega tekmovanja odraslih pevskih 
zborov in malih pevskih skupin 2013 (Slovenija), zlato pla-
keto in priznanje za najboljšo vokalno skupino tekmovanja 
Naša pesem 2014 (Slovenija) in drugo nagrado v kategoriji 
vokalnih skupin ter drugo mesto v kategoriji romantika med-
narodnega tekmovanja Polifonico Arezzo 2014 (Italija). V letu 
2014 je skupina izdala svojo prvo zgoščenko Kurje gospe. 
Leta 2015 je Gallina na mednarodnem tekmovanju v Petrinji 
»Lipanjski zvuci« (Hrvaška) zmagala v kategorijah klasične in 
folklorne glasbe ter osvojila grand prix. 

Gallino zaradi svoje specifičnosti in prepoznane kakovosti 
v goste vabijo številni slovenski in tuji organizatorji. V letu 
2015 so nastopile na slovenskih in mednarodnih festivalih: 
»Festa della musica attiva« (Piazzola sul Brenta, Italija), 11. 
Mednarodni zborovski festival (Koper, Slovenija), Festival 
Lent (Maribor, Slovenija) in Mednarodni zborovski festival 
Kragujevac (Kragujevac, Srbija). Gallina je s programom Pri-
kupnih pet v letu 2016 gostovala na Hrvaškem in v Bosni in 
Hercegovini ter se s ciklom sakralnih koncertov po cerkvah s 
poslikavami Toneta Kralja predstavila doma in v zamejstvu. 
Skupina je pravkar izdala svojo drugo zgoščenko Prikupnih 
pet (Charming five).

Vokalno skupino Gallina poleg bogatih referenc in prepo-
znavne kakovosti odlikuje tudi programska in žanrska razno-
vrstnost, ki zajema veliko zastopanost slovenske glasbe, tako 
ljudske kot avtorske. 

V Gallini pod umetniškim vodstvom Ane Erčulj pojejo 
Maša Simčič (sopran), Urška Banovec (sopran), Ana Pleme-
nitaš (alt) in Višnja Fičor (alt).

Klinc, Damjana Palčar (2. sopran), Klav-
dija Možina, Vida Žnidaršič (1. alt), Špela 
Božič in Tanja Zavašnik (2. alt). Na citrah 
in violini jih je spremljala Klara Gruden, 
na didžeriduju Jože Prezelj, na harmoni-
ki Blaž Kokelj, na kitari Vito Marenče, na 
klaviaturah Romina Džafič, na kontraba-
su Rok Hozjan, na pihalih Jaka Ahačevčič 
in na tolkalih Janez Zrnec.

Ekipa je bila po koncertu deležna šte-
vilnih čestitk in pohval, ki jim bodo za-
gotovo v veliko spodbudo za nadaljnje 
delo. ■
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Piše: Zdravko Marič, dr.med.

Tehnološki triki  
s kamelami, konji in biki

V Sveti deželi, na obrobju izsušenega 
Mrtvega morja, je nekega nedeljskega 
dopoldneva shirana kamela trikrat gla-
sno zahrzala: »Hrrrrz, hrrrrz, hrrrrz …« 
Njen mladi jezdec Samir je jezno dvi-
gnil pogled od mobilnika proti nebu 
in zamrmral: »Pa ne da sem že porabil 
zakupljeno količino internetnih podat-
kov … Dovolj imam tega ponudnika 
telekomunikacijskih storitev. Presedlal 
bom od Sinaj-mobila h konkurenčnemu 
Abu-Dabitelu.« Hrzanje kamele je pri 
Sinaj-mobilu namreč gratis storitev za 
naročnike paketa Vroči pesek, ki ponuja 
naročnikom ob porabi 90 % zakupljene 
količine interneta posebno opozorilo. To 
opozorilo je, kot smo videli, kamelje hr-
zanje, sproženo preko čipa, vgrajenega 
v kamelje nozdrvi. Omeniti velja, da je 
na vsak čip lahko priključenih pet tele-
fonskih številk, kar je ugodno v primeru, 
če je na Vročem pesku cela družina. V 
tem primeru dobijo člani paketa Vroči 
pesek-5 poleg gratis hrzanja še brezplač-
ni kamelji nagobčnik, ki omogoča nasta-
vitev različnih frekvenc hrzanja po želji 
naročnika. A to še ni vse, saj ponudnik 
ob podpisu pogodbe za dobo dveh let 
garantira še mesečno dostavo vode za 
naročnikovo kamelo. Vodo brezplačno 
vsak prvi ponedeljek v mesecu na dom 
dostavlja Gasilsko društvo Nazaret. 

Na konjskih dirkah za pokal Argen-
tine so tekli od Cordobe do Santa Feja. 
Nekje na sredini proge je vodeči konj 
nenadoma skrenil s proge in nadaljeval 
tek namesto proti Santa Feju v smer pro-
ti Rosariu … Ustavil se je pred tamkaj-
šnjim Zavodom za zaposlovanje, kjer je 
trikrat glasno zahrzal: »Hrrrz, hrrrz, hrr-
rz!« Jezni jezdec Ambrosio je nejevoljno 
skočil s konja, vzel mobilnik iz žepa in se 
glasno razjezil: »Spet sem dobil obvesti-
lo o prostem delovnem mestu v najbolj 
nepravem trenutku. Dovolj imam tega 
Mobi-Airesa, presedlal bom na Tele-San-
chez.« Navigacija preko konja je sicer pri 

Mobi-Airesu gratis storitev za naročnike 
paketa Igriva griva, ki ponuja brezposel-
nim naročnikom ob vsaki objavi delov-
nih mest jahalni prevoz do najbližjega 
zavoda za zaposlovanje. Konja, ki je na-
učen jahanja na zavod, takoj po objavi 
prostih delovnih mest operater aktivira 
preko navigacijskega čipa, vgrajenega v 
konjske nozdrvi, in ta je naučen, da ob 
čipnem opozorilu takoj izpolni nalogo. 
Žal pa se zgodi, da do takojšnjega jaha-
nja na zavod za zaposlovanje kdaj pa 
kdaj pride tudi ob nepravem času. 

V alpski vasici Hallstatt je ob petih 
zjutraj dežurni bik Alfonz odkorakal iz 
hleva proti vaškemu župnišču. S posli-
njenim gobcem je pritisnil na zvonec 
pred vhodom in ko je kaplan po domo-
fonu vprašal: »Kdo je?«, je dežurni bik 
trikrat glasno zahrzal: »Hrrrz, hrrrrz, 
hrrrz!« Kaplan je takoj pritisnil na gumb 
avtomatskega zvona in po vasi je kmalu 
zadonelo glasno zvonjenje iz cerkvene-
ga zvonika. A zaradi zgodnje ure je ka-
plan jezno zamrmral: »Spet sem moral 
zgodaj vstati zaradi nekaj ljudi, ki želijo 
bujenje že ob peti uri zjutraj … Dovolj 
imam tega, da je župnija naročnik pri 
operaterju Hallo-alpen-net, predlagal 
bom, da presedlamo na Jodl-funken.« 
Bujenje preko vaškega zvona je namreč 
gratis ponudba bujenja preko cerkvene-

ga zvona, kjer župnija za izvajanje sto-
ritve kot ugodnost ni samo oproščena 
naročnine, ampak od operaterja dobiva 
tudi pogodbeno provizijo. Naročnikom 
se tako omogoči, da ponudnik storitev 
ob želeni uri bujenja preko čipa, vgraje-
nega v bikove nozdrvi, sproži dejavnost 
odprave bika iz hleva do župnišča, kjer 
pritisne na zvonec, premazan s posolje-
no mrvo, in s hrzanjem v domofon opra-
vi svojo vsakodnevno nalogo. 

Nekako takole je dandanes videti 
smer, v katero rine tehnologija. Danes za 
vrhunske tehnološke subjekte več niso 
dovolj vijaki, žice, žarnice in podobno. 
Moderna tehnologija si išče pot v biolo-
ške organizme, da bi osvojila tudi sfero 
narave in življenja. Draženje notranjih 
bioloških struktur in izzivanje načrtno 
sproženih bioloških procesov preko teh-
ničnih instrumentov sta postali največji 
izziv sodobne tehnologije. Na začetku so 
bili cilj preprosti organizmi, pozneje ra-
stlinski svet, zatem živalski in kot zadnji 
je na vrsti človek. Jaz, ti, ona, on, mi, vi, 
oni, delavec, šolar, pastir, invalid, dirkač, 
predsednik, nuna, potapljač, slavistka 
itd., skratka tarče smo vsi.

Podobno je v medicini. Tudi tu se 
gnetejo razni ponudniki, ki nas odvra-
čajo od lastnih pobud, da bi prisluhnili 
svojemu telesu. Cunami farmako z vse 
večjim poudarjanjem predpone BIO 
nam preko promocije svojih produktov 
nevidno namešča toliko čipov, da je naša 
komunikacija omejena le še na hrzanje, 
imenovano jamranje, ki je odziv na raz-
lično nastavljene jamralne regulatorje, 
kot denimo »Auuu, auuu, auuu«, kar po-
meni: vaše telo je porabilo 90 % še zno-
snega praga bolečine, pojdite k svojemu 
zdravniku po zdravila proti bolečinam. 
Ali pa »Apčiiih, apčiiih, apčiiih«, kar po-
meni: napada vas virus, zamašenega je 
90 % premera nosne votline, pojdite k 
svojemu zdravniku po antibiotike. Ali pa 
»Mijauuu, mijauuu, mijauuu«, kar po-
meni: mislite, da ste maček ali pa imate 
mačka zaradi prekrokane noči. V obeh 
primerih ste prikrajšani za 90 % normal-
nega razmišljanja, zato obiščite svojega 
zdravnika, da vam da zdravila. In potem 
se zgodi, da pacient gre k zdravniku, 
kjer seveda pričakuje zdravila. S tem pa 
dobi v bistvu spet neke vrste čip, zuna-
nji agens, ki se bo vpletel v njegove no-
tranje procese in jih reguliral po nareku 
farmacevtske družbe. Vse lepo in prav, 
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pač nujno potrebno in za ozdravljenje 
zaželeno ter koristno. A delovanje samo 
na tak način se žal na dolgi rok ne obne-
se. Zanemarjanje in potiskanje naravno 
danih »čipov« našega telesa, ki so skriti 
v možganih, hormonih, imunskem siste-
mu in še kje, sta na dolgi rok obsojeni na 
telesni propad. Marsikdo izmed nas je v 
svojem življenju ob poplavi tehnologi-
je in farmacevtskih izdelkov prišel tako 
daleč, da so mu notranji mehanizmi 
za zdrave pobude že skorajda zakrneli. 
Marsikdo izmed nas medicino kot odre-
šiteljico iz objema bolezni vidi zgolj kot 
organizacijski sistem z znanstvenofanta-
stično medicinsko-tehnično opremo ter 
vrhunskimi, skoraj čudežnimi zdravili. In 
stopnjo razvitosti medicine meri izključ-
no na podlagi teh dveh parametrov. Res 
je, brez tega ljudje dandanes ne bi živeli 
tako kakovostno in tako dolgo, vendar 
moramo biti pri tehnološkem razvoju 
medicine skrajno previdni. Medicina 
zgolj kot tehnologija in farmacija je ob-
sojena na propad. Suhoparno izvajanje 
biotehnoloških postopkov v medicini je 
pri tej, prednostno življenjski vedi, brez 
BIO-obravnave popolnoma nesmiselno. 
Lahko bi rekli, da je to nekaj takega, kot 
bi izpolnjevali verske zakramente brez 
vere.  

Splošna ambulanta je najbolj BIO-na-
čin kontroliranega proženja ozdravitve-
nih notranjih procesov. Večinoma brez 
vijakov, žarnic in žic poskušamo paci-
entu aktivirati naravno vgrajene notra-
nje »čipe«, s pomočjo katerih bo morda 
začel udejanjati postopke za ozdravitev, 
če je zbolel, ali pa za ohranitev zdravja, 
če znakov bolezni še ni. Aktivacija no-
tranjih čipov poteka v ambulanti splo-
šne medicine na različne načine, a vsi 
so naravni: bolnik se denimo seznani 
z informacijami, obešenimi po stenah 
čakalnice in ambulante, potem denimo 
koga kdaj pa kdaj malo okregamo, naj-
pogosteje pa je seveda glavni instrument 
aktivacije in motivacije bolnika topla be-
seda. Vse to so najbolj naravne metode 
in ena od teh je tudi moje pisanje član-
kov z veliko željo, da bi tisti, ki jih bere, 
začutil nek notranji zagon. Ta notranji 
zagon je veliko učinkovitejši od zunanjih 
oziroma tehnoloških. Ta notranji zagon, 
ko se enkrat sproži, povozi vso tehnolo-
gijo, ki ji je bilo naše telo izpostavljeno 
kdaj koli doslej. In iskreno si želim, da 
nastopi za vsakega od nas ta trenutek ta-

koj oziroma v najkrajšem možnem času. 
Ne dopustimo, da bomo ljudje izpolnje-
valci ukazov, ki nam jih z našim dovolje-
njem na naše telo APLICIRAJO tehnika, 
industrija in marketing. Ohranimo tudi 
lastne pobude za aktivacijo življenjskih 
dogodkov. Na dovolimo v prihodnosti 
denimo takih doživetij: na glavo nam 
prileti papagaj z vgrajenim čipom, po-
kljuva naše razmršene lase in glasno 
zapoje: »Tvoja frizura je obupna! Pojdi k 
frizerju! Za naslednje opozorilo ti bom 
priletel na glavo čez pet minut!« Raje se 
namesto tega − preprosto poglejmo v 
ogledalo! Upam, da imam prav … Vseka-
kor zagovarjam bioaktivacijske metode 
tudi na podlagi lastnih izkušenj. Zadnjič 
sem namreč šel na pregled k specialistu 
in sem moral parkirati v parkirni hiši s 
sodobnimi elektronskimi napravami. Bil 
sem popolnoma presran od strahu, da 
ne bom naredil kaj narobe. Same lučke, 
rampe, zvočni signali in rdeči gumbi. 
Seveda sem zamočil, narobe sem se po-
stavil pred rampo, narobe pritiskal rde-
če gumbe, nisem imel drobiža, skratka, 
opozorila so piskala, lučke svetile, vozila 
za mano pa trobila zaradi neučakanosti 
voznikov. Ko sem potem s 150/min utri-
pa prišel v čakalnico in oddal napotnico, 
sem doživel, da me je sestra pred vsemi 
nadrla: »Kaj mi ponujate to napotni-
co? Moral bi jo oddati na sprejemnem 
okencu!« Bil sem neznansko zadovoljen 
in prijazno sem se ji zahvalil: »Hvala za 
vaše bio naravno opozorilo!« Zraven 

sem pa pomislil: »Nabavi si papagaja s 
čipom, da te opozori, naj greš k frizerju, 
če se že ne moreš pogledati v ogleda-
lo,« in takoj mi je bilo lažje. Pomirjeno 
sem odnesel napotnico na sprejemno 
okence, sedel na stol v kotu in počakal 
na vrsto. Oddahnil sem si, razmišljujoč: 
bil sem okregan, ampak to naravno opo-
zarjanje je balzam za dušo v primerjavi 
z utripajočimi lučmi, alarmi in zaporni-
cami, ki so me prerešetali zaradi mojih 
nerodnosti v garažni hiši.   

Zdravila so naši pomočniki in varno-
stniki. A nenadzorovano poseganje po 
njihovem učinku lahko v primeru pre-
tirane uporabe zdravil povzroči, da po-
stanejo naši okupatorji. Nobeno zdravilo 
namreč ni tako, da bi se gibalo samo v 
tistem organu ali organskem sistemu, 
ki mu je namenjeno za pomoč in spod-
budo, ampak bolj ali manj po zaužitju 
prepoji celo telo. Z naraščanjem števila 
zdravil, ki jih posameznik uživa, se lahko 
velikokrat dogajajo primeri, ki jih lahko 
ponazorimo takole: zdravilo za prostato 
se v prostati sreča z zdravilom za srce, ki 
potuje po telesu in ga je bolnik pravkar 
zaužil. Zdravilo za prostato se razjezi in 
reče: »Kaj pa ti delaš tukaj, varfarinček 
trapasti? Marš nazaj proti srcu, kjer ti 
je mesto. A bi rad, da najin klient ščije 
kri? Spokaj!« Zdravilo za srce, ki se ima 
za nekaj posebnega, takoj odvrne: »Kaj 
se pa širokoustiš, regulator lulanja …? 
Mar ne vidiš, da se je temu tvojemu kli-
entu zaradi tebe zmanjšala spolna moč? 
Sem slišal, da te bodo kmalu zamenjali s 
konkurenčnim in boljšim zdravilom, jaz 
bom pa varnostnik svojemu klientu do 
smrti. Pa lepo se imej, dokler si še za-
poslen!« 

Takšna je torej lahko bitka za zavzetje 
našega telesa. A dokler se tepejo zdravi-
la, vsaj še preživimo … Ko se bodo pa en-
krat v telesu začeli fajtati čipi, se nam ne 
piše nič dobrega. Poskušajmo, če že mo-
ramo jemati zdravila, biti mi gospodarji 
nad njimi. Ne dopustimo, da smo mi 
sužnji zdravil, ampak obratno. Z zdravi-
mi življenjskimi navadami v smislu, da 
ne kadimo, ne pijemo in se zdravo pre-
hranjujemo in gibljemo, vzpostavimo 
popoln nadzor nad svojim telesom. Ne 
nasedajmo vsem reklamnim napisom, 
da je nekaj bio in koristno za zdravje. 
Zapomnimo si raje stavek svojih južnih 
sosedov, ki pravi: BIO lijen, onda počeo 
sa športom i ozdravio. ■
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Učiteljice prve triade

Pot smo začeli ob pol deveti uri zjutraj 
pred osnovno šolo na Vidmu. Najprej 
smo šli skozi Videm do Podpeči. Tam 
smo imeli prvi krajši postanek, nato pa 
smo pot nadaljevali do Bruhanje vasi. Pri 
igrišču  smo pojedli malico, ki smo jo do-
bili v šoli, in dobrote, ki smo jih prinesli v 
nahrbtniku od doma. Pot smo nadaljeva-
li proti Zagorici, kjer smo imeli na igrišču 
znova krajši postanek. Na koncu nas je 
čakala še pot nazaj proti šoli na Vidmu, 
kjer so nas pričakale kuharice s toplim 
čajem, ki se nam je še posebej prilegel, 
saj je pohod potekal v mrzlem in oblač-
nem vremenu.

Čeprav pot ni bila ravno kratka, smo 
bili vsi ponosni, da nam je uspelo, najbolj 
veseli pa so bili učenci, da so lahko eno 
šolsko dopoldne preživeli skupaj s svo-
jimi dedki in babicami. Vsi skupaj smo 
ugotovili, da so taka druženja prijetna 
in koristna, zato bomo tudi v prihodnje 
z veseljem pristopili k organizaciji med-
generacijskih srečanj in izvedbi skupnih 
akcij. Zahvaljujemo se vsem dedkom in 
babicam, ki ste se odzvali povabilu svojih 
vnukinj in vnučkov ter prišli na pohod iz 
domačih krajev, nekateri pa še posebej 
ob tej priložnosti tudi od drugod. ■

Simbioza giba 2016 – skupni pohod dveh generacij
V soboto, 22. 10. 2016, smo imeli učenci in učiteljice prve triade OŠ Dobrepolje športni dan, v okviru katerega smo 
izvedli pohod po Dobrepoljski dolini. Pohod je bil organiziran v okviru vseslovenskega tedna Simbioza giba, zato smo 
nanj povabili tudi babice in dedke naših učencev. Pohoda se je udeležilo približno 70 % babic in dedkov učencev prve 
triade.
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ZBIRANJE IZRABLJENIH KARTUŠ, 
TONERJEV IN TRAKOV

Vse starše in učence obveščamo, da bo na naši šoli  
v letošnjem šolskem letu 2016/2017 potekala zbiralna akcija izrabljenih kartuš, tonerjev in tiskalniških trakov.
Tonerje in kartuše bo odkupilo podjetje Bitea d. o. o., sredstva pa bodo nakazana na RAČUN ŠOLSKEGA SKLADA.

Namen zbiranja je seznanjanje vseh, da z zbiranjem pripomoremo k ohranjanju našega naravnega okolja.
Prizanesimo naravi in zbirajmo odpadne kartuše, tonerje in trakove, saj se večino teh ponovno napolni in uporabi.

KJE ZBIRAMO?

Izrabljene kartuše, tonerje in trakove shranite v vrečo in prinesete v posebne zabojnike,  
ki so v JEDILNICI ŠOLE (poleg igralnice Čebelice).

VABIMO VAS, DA SE NAM PRIDRUŽITE 
V SKRBI ZA ČISTEJŠE OKOLJE.
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Sonja Lenarčič

Letos so bronasto priznanje dosegli: 
Jure Marolt in Ana Babič iz sedmega razreda, 
Jera Grm iz osmega razreda,
Sara Blatnik iz devetega razreda, 
Špela Nose iz osmega razreda v Strugah in 
Jožica Rus iz devetega razreda v Strugah. 
Najboljši v svoji tekmovalni skupini se uvrstijo na državno 

tekmovanje. Tega so se udeležili: Jure Marolt, Jera Grm, Sara 
Blatnik, Špela Nose in Jožica Rus. 

Letos je državno tekmovanje potekalo v soboto, 22. 10. 2016, 
na OŠ Ig. Sara Blatnik je na državnem tekmovanju dosegla zlato 
priznanje, za kar ji čestitamo. Omeniti pa velja tudi dobra do-
sežka Jureta Marolta ter Jožice Rus. Tudi njima čestitamo. Vsem 
skupaj pa želimo še veliko uspehov na tekmovanjih. ■

Zlato priznanje Sare Blatnik na 
državnem tekmovanju iz logike

Z novim šolskim letom se začno tudi nova tekmovanja. 
Vsako leto že septembra izvedemo šolsko tekmovanje 
iz logike. Logika ni šolski predmet. Gre za disciplino, 
ki vsebuje nekatere elemente matematike, sicer pa od 
tekmovalcev zahteva velike sposobnosti sklepanja, 
analize in sinteze. Učenci, ki na šolskem tekmovanju 
dosežejo prag, določen s strani Zveze za tehnično kulturo 
Slovenije, dobijo bronasto priznanje. 

V okviru projekta »Odgovorno s hrano« 

vabimo na delavnico 

�EKA 
BUČNEGA KRUHA 

z go. Nado Lunder,

ki bo v torek, 13. 12. 2016, 
ob 14. uri v OŠ Dobrepolje.

Vljudno vabljeni!

Mateja Lohkar, Mojca Mlakar

V vrtcu, v skupini Zajčki, smo cel teden posvetili temi, ki se 
je nanašala na teden slovenske hrane. Otroci so se seznanili, 
od kod pride hrana na mizo, da jo lahko tudi sami pridelamo. 
Ogledali smo si prehransko piramido in ugotovili, katera živi-
la so najpomembnejša za naše telo, spoznali smo čebele, zdaj 
vemo, da čebela ne nabira medu, ampak ga naredi. Domači 
med smo tudi poizkusili. V likovnem kotičku smo izdelovali če-
belice, ki so obogatile mizo pri tradicionalnem zajtrku. V torek 
smo odšli k Adamičevim in si tam ogledali zajčka. V skupino 
smo povabili harmonikarja Eneja Straha, ki nam je ob zvokih 

Tradicionalni  
slovenski zajtrk
Že kar nekaj let, vsak 3. petek v mesecu novembru, 
obeležujemo Tradicionalni slovenski zajtrk.  Projekt 
zajema vse vrtce in osnovne šole v Sloveniji, kar 
pomeni, da zajema celotno populacijo vrtčevskih in 
šolskih otrok. Privzgajanje zdravih prehranskih navad 
je najučinkovitejše zgodaj v otroštvu, ko otroci najbolje 
sprejemajo vrednote in so tudi najdovzetnejši in 
najsprejemljivejši za prehransko vzgojo.
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Vabimo vas na

BOŽIČNO-NOVOLETNO
  PRIREDITEV, 

KI BO V SREDO, 
21. 12. 2016, OB 18.00 
    V AVLI PŠ STRUGE. 

Pred proslavo bomo zbirali 
prostovoljne prispevke, namenjene 

šolskemu skladu.    

Učenci in učitelji PŠ Struge

harmonike približal narodnozabavno glasbo. Hitro so otroci iz 
glasbenega kotička posegli po inštrumentih in z Enejem »za-
špilali« eno po domače.  V četrtek pa smo skupaj spekli kruh iz 
doma pridelanih sestavin oziroma živil. V petek pa smo imeli 
tradicionalni slovenski zajtrk, po njem pa nam je g. Jože Peček 
iz Kompolj predstavil delo čebelarja in nekatere pripomočke 
pri delu s čebelami. Za vse nas pa je pomembno, da se poleg 
pravilnega prehranjevanja tudi veliko gibamo in poskrbimo, da 
veliko časa preživimo na svežem zraku, za kar v vrtcu vsekakor 
poskrbimo. Naj zaključimo z mislijo, ki vsekakor drži: »Čebe-
le nas spremljajo vse življenje. Otrokom so simbol pridnosti, 
varčnosti in skrbi za druge, odrasli občudujemo njihovo učin-
kovitost, socialni red in gospodarnost …« ■ Vabimo Vas na 

tradicionalni 

POHOD Z LUČKAMI 
IN DOBRODELNI 

PREDPRAZNIČNI BAZAR. 
Srečanje bo 

v sredo, 14. 12. 2016, ob 17. uri 
na trgu pred občinsko stavbo  

na Vidmu.
Na pohod, ki bo trajal pol ure po krožni poti 

skozi Videm, pridite z lučkami. 

Na bazarju se bodo predstavili 
DPŽ Dobrepolje-Struge, GD Štorovke, Pinki, 

knjižnica Dobrepolje in  
ekošolarji OŠ Dobrepolje.

Prostovoljni prispevki bodo namenjeni  
v sklad vrtca.

Vljudno vabljeni vsi, ki bi radi doživeli 
predpraznično vzdušje!

Vrtec Ringaraja
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Uroš Gačnik, poveljnik GZ Dobrepolje,  
foto: Miha Kadunc

Stolarna se je skozi leta razvijala in širila 
ter tako v šestdesetih letih postala eno 
od pomembnejših podjetij v občini Gro-
suplje. V zadnjem desetletju je podjetje 
vložilo v tehnološko prenovo in posodo-
bitve ter ponudbo nadgradilo z izdelavo 
pohištvene opreme po naročilu. Leta 
2014 je lastnik Stolarne postalo podjetje 
KGŽ d. o. o., ki je danes uspešno podjetje 
z vrhunsko tehnološko opremo (http://
www.stolarna.si/).

Danes Stolarna zaposluje več kot 
40 ljudi, od tega kar nekaj domačinov. 
Objekt se razteza na 3.500 m2 in pod 
eno streho združuje poslovni del, salon, 
proizvodni obrat, lakirnico, pomožne ter 
skladiščne prostore. Na pobudo lastnika 
smo v sklopu dejavnosti operativnih vaj 
v mesecu oktobru organizirali sektorsko 
vajo, na kateri so sodelovala PGD Videm, 
PGD Zagorica in PGD Zdenska vas. Sku-
paj je na vaji sodelovalo 50 operativcev.

Osnovni scenarij vaje je obsegal ga-
šenje silosov, napolnjenih z žagovino ter 
lesnim prahom, reševanje pogrešanih 
oseb, oskrbo poškodovanega ter preskus 
tlaka v hidrantnem sistemu. Odločitvi 
za tak scenarij je botrovalo dejstvo, da  

Operativna vaja GZ Dobrepolje »Stolarna 2016«
Podjetje Stolarna ima več kot 100-letno tradicijo. Zgodba o uspehu se je začela davnega leta 1911, ko je posestnik Ivan 
Šteh postavil parno žago in mlin. To so bili začetki predelave lesa v Dobrepolju. V naslednjih letih se mu je pridružil 
še Anton Drobnič in leta 1926 sta žago obnovila in se z jasno vizijo podala na uspešno pot. Takrat se je začela prva 
predelava lesa v končni izdelek in narejen je bil prvi stol (http://www.stolarna.si/).

je zgodovinsko gledano do sedaj na sis-
temu mletja odpadkov in  žagovine ter 
shranjevanja žagovine največkrat prišlo 
do požara, ki se je k sreči pogasil že v za-
četni fazi.

Namen vaje so bili poleg rednega 
usposabljanja operativcev tudi preven-
tivni pregled objekta, pregled opreme in 
usposobljenosti operativcev, preverjanje 
hidrantnega sistema, preventivni in se-
znanitveni ogled možnih nevarnosti v 

podjetju, ki lahko odločilno vplivajo na 
potek morebitne intervencije.

Kot cilje pa smo si zadali: vodenje ve-
čje intervencije z več sektorji, pravilna 
izvedba postopkov gašenja in reševa-
nja, ugotoviti možne pomanjkljivosti na 
objektu, seznaniti se s specifičnimi la-
stnostmi objekta. Vaja se je izvedla pod 
taktirko osrednje enote PGD Videm, na 
čelu z vodjo intervencije − poveljnikom 
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Uroš Gačnik

Vajo so sestavljali naslednji segmen-
ti operativnega delovanja: zapora 
prometa, vzpostavitev poveljniške-
ga mesta, izvidovanje, gašenje po-
žara, evakuacija dveh nepokretnih, 
demonstracija odklopa plina in 
elektrike, zdravstvena oskrba pone-
srečenecev, kontrola vozil, opreme, 
izolirnih dihalnih aparatov, horizon-
talna evakuacija (izvedli zaposleni), 
pregled objekta.

Vaja je potekala v odličnem 
vzdušju in sodelovanju obeh dru-
štev in osebja zavoda, ki so poskrbe-
li za vzorno sodelovanje. Ob samem 
koncu smo za vse zaposlene izvedli 
tudi demonstracijo gašenja ognja z 
gasilnim aparatom. Tako so se vsi 
preiskusili v gašenju. Verjamem, da 

Janezom Erčuljem.
Med vajo smo ugotovili pomanjklji-

vosti, ki so problematične predvsem v 
primeru večjega odvzema vode, tlak v 
hidrantnem sistemu ne zadošča pora-
bi, gašenje je na tak način otežkočeno.  
Zato se je ponovno potrdila potreba po 
nakupu operativnega vozila GVC 16/25 
za osrednjo enoto, ki bo pomembno 
vplivalo na potek morebitnih interven-
cij. Večkrat smo že izkusili, da je voda, ki 
jo pripeljemo gasilci s seboj, prvotnega 
pomena za dejavno in uspešno gašenje 
požara. Podali so se tudi predlogi za bolj-
šo izvedbo odklopa električne energije 
na objektu.

Na koncu vaje je sledil ogled celotne-
ga objekta Stolarne in objekta kovinske 
galanterije, lastniku pa so se podale tudi 
ugotovitve za še boljšo preventivno de-
javnost v preprečevanju požara. Na kon-
cu nas je lastnik prijetno presenetil in 
nas pogostil, za kar se mu najlepše za-
hvaljujemo. ■

Vir: www.stolarna.si

TAKTIČNA SKICA

poveljniško mesto

←  Smer Kompolje / občinska cesta / smer Videm →
E

S ◊ N
W

◊             H

Operativna vaja »Zavod sv. Terezije 2016«
Počasi se izteka mesec oktober − mesec požarne varnosti, ko smo na pobudo vodstva Zavoda sv. Terezije izvedli tudi 
operativno vajo z evakuacijo. Na sami vaji, ki je potekala 22. 10. 2016 ob 9.00, sta bili prisotni dve društvi, PGD Videm in 
PGD Ponikve, z 19 operativci.
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je to izkušnja, ki lahko pride še kako prav pri gašenju začetnih 
požarov, tako doma kot v službi.

Na koncu vaje, po kratki analizi in zaključku, smo z direktori-
co zavoda Sabino in z vzdrževalcem Tonetom skupaj pregledali, 
kje se zapre plinska napeljava, kje se izklopi električna napetost 
za celoten zavod, ter pregledali ureditev za primer poplav in v 
primeru izpada električne energije. Ob pregledu smo podali 
nekaj predlogov izboljšav, ki so se pokazali med vajo.

Ugotovili smo, da se je od naše prve vaje (leto 2008) in po 
intervencijah v povezavi s poplavami na objektu veliko spreme-
nilo. Uredile so se protipoplavne lopute, protipoplavne zapore 
oken in vrat, nabavilo se je agregat, ki v primeru izpada električ-
nega toka oskrbuje zavod, pokrila se je terasa, kupile potopne 
črpalke ... Vse to z namenom, da so – smo – pripravljeni. 

Tudi gasilci se opremljamo v skladu z uredbo in kategoriza-
cijo ter z ozirom na lokalne potrebe. Seveda je specialna tehnič-
na oprema draga, vendar če želimo le malo slediti tehnologiji, 
ki je v današnjem času ključna pri posredovanju in vpliva na 
boljše rezultate, tako pri reševanju življenj kot imovine, si mo-
ramo zadati cilje in jim zvesto slediti. Veseli me, da so do sedaj 
župan in občinski svetniki našli sredstva in z letošnjo obljubo se 

Gobarji na strokovni ekskurziji v deželi tartufov
Zadnjo soboto v oktobru 2016 smo se člani Društva gobarjev Štorovke Šentrumar Hočevje odpravili v deželo tartufov, k 
svojim sosedom na Hrvaško. 

veselimo nove pridobitve gasilskega vozila, ki bi naj ga predvi-
doma kupili v letu 2017 (podvozje), nadgradnja pa se bi izvedla 
v letu 2018. S to pridobitvijo bomo gasilci še lažje in učinkovi-
teje posredovali. Upam, da vas do sedaj nismo razočarali, in 
trudili se bomo, da bo tako tudi v prihodnje.

V službi in družbi za vas, drage občanke in občani! ■

Gerta Gregorka

Naše potepanje smo dobro razpoloženi 
v zgodnjih jutranjih urah začeli na Vid-
mu, pot nadaljevali preko Hočevja, Krke, 
Ivančne Gorice, Višnje Gore in Ljubljane, 
kjer so vstopili še zadnji potniki. Po krat-

kem postanku za jutranjo kavico na Rav-
barkomandi smo nadaljevali pot mimo 
Kopra do mejnega prehoda s Hrvaško, po 
Hrvaški Istri do jame Baredine v bližini 
vasi Nova vas, ki je med večjimi letovišči 
Poreč, Višnjan in Tar. Jama Baredine je 
zaščiten geomorfološki spomenik nara-

ve. Globoka je 132 metrov in ima podze-
mna jezera, katerih globina včasih sega 
do trideset metrov. Temperatura jame je 
stalna, okoli 14 °C. Spoznali smo skrivno-
stno igro narave, ki je nastajala tisočletja, 
daleč od dnevne svetlobe in človeškega 
očesa – obiskali smo podzemni svet jam. 
Ta jama se ponaša s petimi dvoranami in 
je prava zakladnica stalagmitov in stalak-
titov, abstraktnih podzemnih skulptur, 
ustvarjenih s potrpežljivim in dolgotraj-
nim delom vode. Zanimivost jame je tudi 
podzemni svet živali, predvsem človeška 
ribica, ki živi v Postojnski jami in tudi na 
teh kraških območjih.

Poleg jame Baredine je na prostem 
razstava o kmetijstvu, razstavljeni so 
predmeti in stroji, ki so tesno povezani 
z regijo in njenimi prebivalci. Ogledali 
smo si razstavo zgodovinskih traktorjev, 
imenovano Tractor zgodba. To je prva 
stalna razstava traktorjev oldtimerjev na 
Hrvaškem, odprta leta 2010 kot zbirka 
petdesetih traktorjev, mlatilnic in drugih 
kmetijskih strojev s številnimi fotografi-
jami in dokumenti iz tega časa. Nostal-
gija je stari traktor fordson iz leta 1923, 
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prvi traktor, ki je prišel v vas. Galerijski 
prostor Konobon je izdelan iz belega 
istrskega kamna, na njem je približno 
300 razstavnih predmetov in predstavlja 
zgodbo sredozemskih kultur – kruh, oljč-
no olje in vino. 

Pot smo nadaljevali do mesteca Li-
vade, kjer smo obiskali že tradicionalni 
sejem »Dnevi tartufov Zigante«. Na sej-
mu »Dnevi tartufov Zigante« se poleg 
vsakoletne razstave tartufov odvijajo tudi 
dražba, pokušina vin, pršuta, sira, oljčne-
ga olja ter drugih istrskih dobrot. 

S turističnim vlakcem smo se z vodič-
ko Danijelo odpeljali na pravo iskanje 
tartufov v Motovunski gozd, kjer nas je 
pričakal licenciran tartufar s svojimi psi. 

Vodička Danijela nam je predstavila is-
trski tartuf. Imenujejo ga afrodiziak, is-
trsko zlato in kralj istrske gastronomije. 
Tartuf ni gomolj, krompir ali bolezen tal, 
ampak je simbolična goba. Je močnega 
karakterističnega vonja, navidezno ču-
den in predstavlja vrhunsko gastronom-
sko izkušnjo. Je prava radost okusa, vonja 
in tradicije. Rek pravi: »Kdor jih okusi 
enkrat, ostane njihov večni oboževalec.« 
Tartufov ne iščejo več s prašiči (ti se težko 
zdresirajo), ampak s pomočjo za to zdre-
siranih psov z odličnim vohom. Beli tar-
tuf ne raste skozi celo leto, ampak samo 
od septembra do januarja. Beli tartuf je 
na žalost spontana rastlina, ne more se 
ga vzgajati niti ne more rasti na kakršnih 

koli tleh. Ne raste v simbiozi z mnogi-
mi rastlinami, redke so tiste, ki imajo ta 
privilegij. Leta 1999 je gospod Giancarlo 
Zigante našel največji tartuf, ki je tehtal 
kar 1,310 kg. Kot največji najdeni tartuf 
se je vpisal v Guinnessovo knjigo rekor-
dov. Naša zgodba s tartufi se je končala, 
ko nas je licenciran tartufar s svojimi psi 
popeljal v svet iskanja tartufov v gostem 
Motovunskem gozdu.     

V vasi Špinovce na kmečkem turizmu 
sta sledili še pozno kosilo in druženje. 
Navdušeni nad tartufi, novimi doživetji 
in željo, da bi tudi v naših gozdovih na-
šli kakšen tartuf, smo se odpravili proti 
domu. Bilo je nepozabno. Družba, kam 
gremo naslednje leto? ■
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Jože Miklič

Najprej naj povem, kako in kje sem do-
bil veselje do čebel. Bil sem fantič, hodil 
sem še v šolo, pa sem zahajal k sosedo-
vim, ki so imeli čebele in ovce. Posebno 
jagnjeta so mi bila prav po volji. Večkrat 
sem prisedel na klopco pri čebelnjaku, 
kjer je stari Erjavčev oče presedel vse 
svoje proste ure. Kmalu sem vzljubil tudi 
jaz te marljive živalce. Kako bi prišel do 
njih in kam naj bi postavil čebelnjak, je 
bilo vprašanje, ker takrat nismo imeli 
niti pedi zemlje ne svoje hiše; bili smo 
najemniki. Oče je bil gozdni delavec, za-
služek pa je bil tako skromen, da večkrat 
ni bilo niti za koruzni sok, za slanino pa 
redkokdaj. Za mleko se je pa še teže dobil 
kak krajcar. Še sedaj se mi orosi oko, ko v 
mislih vidim svojo pokojno mater, kako 
je večkrat na skrivaj jokala. Vprašal sem 
jo: »Kaj pa vam je, mati, da jokate?« »Kaj 
ne bi jokala, ko vas je šest lačnih otrok in 
nimam kaj dati v lonec, da bi vam skuha-
la večerjo.«

Oče je bil res priden delavec, toda z 
zaslužkom v gozdovih ni zmogel vzdrže-
vati sedemčlanske družine. Tako so nam 
večkrat priskočili na pomoč s krompir-
jem ali s čim drugim sosedje. Zlasti k 
dobri Rjavčevi materi se je včasih zatekla 
moja mati, da jo je ta rešila iz stiske.

Tudi jaz sem rad zahajal k Erjavče-
vim. Vsak dan sem gotovo sedel pri če-
belnjaku in v mislih koval načrte, kako 

bom nekoč zrastel in bom zaslužil, da si 
bom tudi jaz lahko kupil panj čebel. Ker 
je bila pri Erjavčevih velika družina, sem 
imel tudi dobro tovarišijo. Dobil pa sem 
pri njih marsikateri kos kruha, stekel do-
mov in ga razdelil, da je vsak dobil svoj 
košček. Taka je bila moja mladost.

Ko sem bil star 13 let, sva šla z oče-
tom v Slavonijo na Hrvaško. Bilo je me-
seca oktobra 1907. Tja so hodili iz naših 
krajev sekat mogočne starodavne hrasto-
ve gozdove. V eni skupini nas je šlo 24. 
Bilo je 22 krepkih mož in fantov, jaz in še 
eden pa sva bila šibka fantiča, določena 
za kuharja.

Po dveh dneh vožnje smo prispeli v 
Slavonijo na postajo Normanci, kjer je 
stala velika parna žaga. Tu je vse mrgole-
lo delavcev. Ogledali smo si veliko podje-
tje, ki je bilo last neke francoske družbe. 

Kmalu ko smo prišli v Normance, so 
naložili na nekaj ozkotirnih vagonov de-
ske za kolibo, na druge pa smo posedli 
mi s svojo prtljago. Ko je bilo vse ureje-
no, je pripihala majhna lokomotiva, da 
nas odpelje v gozdove. Kmalu potem ko 
je vlak odpeljal iz »fabrike«, smo že ime-
li smolo. Vlak je iztiril. Vagoni so začeli 
poskakovati s praga na prag. Nastalo je 
kričanje in vlak je obstal. Čez nekaj ur je 
bilo zopet vse v redu, odpeljali smo se 
naprej in po večurni vožnji dospeli do 
določenega mesta, kjer smo potem de-
lali. Bili so to obširni gozdovi z velikan-
skimi starimi hrasti. Ta del gozda se je 

imenoval Korinošica. Nekaj delavcev se 
je takoj lotilo razkladanja vagonov, drugi 
pa so šli sekat les za ogrodje kolibe.

V dveh dneh smo že imeli kolibo zgra-
jeno. Bila je dolga kakih 12 m in široka 8 
m, v sredi pa je stal steber, na katerem je 
slonelo sleme. Ta steber je bil tudi mej-
nik. Polovico kolibe sem čistil jaz, drugo 
pa moj tovariš. Ob vsaki steni so bile po-
stelje za po dva in dva moža, po sredi pa 
je bilo do 3 m dolgo in skoraj meter širo-
ko ognjišče, kjer sem kuhal. Ponoči smo 
naložili na ta prostor drv, ki sem jih moral 
vsak dan sam nanositi, moj tovariš pa za 
drugo polovico kolibe. Med urejevanjem 
kolibe me je eden izmed starejših mož 
učil kuhati. Ker je bila voda oddaljena 
uro hoda, a jesen še precej mokra, smo 
sklenili, da skopljemo vodnjak. Izkopa-
li smo 2 m globoko in že smo prišli do 
vode. V vodnjak smo postavili gabrove 
kole ter iz vejevja spletli koš, da se ni 
mogla zemlja posipati v vodo. Tako smo 
imeli vodo pri kolibi.

Med urejevanjem našega novega 
doma so se med delavci že razvijali pogo-
vori o polhih in čebelah. Spraševali so se, 
če jih bo letos kaj veliko v teh gozdovih. 
Nekateri so medtem že šli ogledovat hra-
ste, ali ima kateri votlino v deblu. Ugoto-
vili so, da je precej votlih hrastov in da bo 
zato verjetno precej polhov in tudi čebel. 
To sta seveda ugotavljala med seboj po 
dva in dva zelo zaupno. Jaz pa sem vlekel 
na ušesa tem bolj, ker sem imel veselje 
do čebel.

Tretji dan so začeli podirati hraste. 
V kolibi sva ostala samo kuharja. Imela 
sva mnogo dela. Kuhala sva vsak v svo-
jem kotlu in vsak na svojem ognjišču. 
Razdelila sva si delo tako, da sva kuhala 
vsak za 12 ljudi. Kotel je bil velik, da sem 
imel z njim težave, ko je bil poln koru-
znih žgancev.

Po zajtrku, ko so delavci odšli na delo, 
sva šla nabirat drva, da sva lahko skuhala 
kosilo. Najraje sva nabirala suho lubje, ki 
je dajalo močno žerjavico, na kateri sva 
pekla žgance. Ob 11. uri je moralo biti 
kosilo skuhano. Bilo je zelo preprosto: 
fižol s testenimi krpicami, zabeljen s 
prežganjem. Za večerjo pa so bili zopet 
žganci kot zjutraj. To se je ponavljalo dan 
za dnem.

Ko so delavci delali že precej daleč 
od barake, so si izmislili poseben zvon 
za klicanje h kosilu. Bil je to meter dolg 
kos tračnice, privezan na gabrovo vejo. 
Nekega dne so odšli na delo še pred 

ČEBELARSKO DRUŠTVO DOBREPOLJE        

Zgodovinski zapisi o čebelarstvu iz naših krajev

V današnjem zapisu nadaljujemo objavo člankov pionirjev s področja čebelarstva v 
Dobrepoljski dolini. Orali so ledino in prav po njihovi zaslugi smo lahko ponosni, da je 
tudi naša dolina prisotna na čebelarskem zemljevidu Slovenije. Kmalu bomo prazno-
vali visoko okroglo obletnico obstoja čebelarskega društva v naši dolini in prav je, da 
zaslužnim za ta visoki jubilej namenimo nekaj pozornosti in s širšo javnostjo delimo 
utrip in začetke čebelarstva pri nas.

Eden pomembnejših čebelarskih zanesenjakov iz naše doline je zagotovo Jože Miklič, ki 
je napisal kar nekaj strokovnih člankov za Slovenskega čebelarja in dejavno sodeloval 
pri ustanovitvi društva.

Ob moji 43-letnici čebelarjenja
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je še sedaj velika uganka. Tako je na mnogih hrastih 
zevala izsekana votlina, v katerih so našle kasneje 
sove svoja skrivališča. Ker sem že prej omenil tudi 
polhe, moram povedati, da so delavci dobili v hra-
stovih votlinah veliko teh glodavcev, ki so prezimili 
v deblih. Prinesli so zvite v klopčič, na videz kakor 
mrtve, ko so se pa ogreli, so se izravnali in bi nam bili 
še ušli, če jih ne bi bili takoj pobili. V kakem hrastu 
jih je bilo tudi po 20−30. 

Ker se je zgodilo ravno v tem gozdu, naj povem 
tudi to, kakšni mojstri so bili domačini kot divji lovci. 
Bilo je sredi zime. Polagoma je naletaval sneg. Nena-
doma prilomasti skozi goščo velika postava s puško 
v roki in hiti naravnost proti meni. Preplašen me je 
vprašal, če je kdo v kolibi. Ko sem mu odgovoril, da 
ni nikogar, je planil notri in se skril pod posteljo. 
Naročil mi je še, da naj ga nikomur ne izdam. Bil je 
poklicni gozdni čuvaj. Za njim pa se je v goščavi čulo 
pokanje pušk. Prihajalo je proti nam. Nenadoma za-
gledam srne, ki beže skozi goščavo mladih gabrov in 
preko vrhov posekanih hrastov. Zašle so prav med 
delavce. Za njimi pa so prišli divji lovci v »strelni 
vrsti«, kakor smo tak pohod imenovali pri vojakih. 
Postrelili so veliko srn, jih potem naložili na vozo-
ve in se z njimi odpeljali domov. Ko je vse utihnilo, 
je gozdni čuvaj prišel izpod postelje in rekel, da bi 
ga gotovo ubili, če bi ga le našli, kakor so njegovega 
prednika. Ker je bil gozd lastnina nekega graščaka, 
je bilo v njem veliko divjačine. Zlasti fazanov je bilo 
precej; a si jih težko opazil, posebno podnevi. Rano 
zjutraj pa smo jih videli cele jate, ko so se pasli po 
polju ob robu gozdov. Prišli pa so tudi grajski lovci 
nad fazane. Postavili so se na preseke med mladim 
drevjem, od nasprotne strani pa so gonjači s palica-
mi v rokah lomastili po goščavi ter preganjali te lepe 
ptiče, ki so leteli naravnost proti lovcem. Streljali so 
kot na fronti, ptiči pa so padali kakor dež v gošča-
vo. Veliki psi ptičarji so jih marljivo nosili na kup. V 
nekaj urah so jih dobili toliko, da so jih na desetih 
drogovih navezane odnesli domov.

V tem gozdu smo delali nekako do konca meseca 
marca leta 1908, potem pa smo se vrnili domov. Ne 
bi bilo prav, če ne bi povedal, koliko smo zaslužili. 
Plača je bila za tako delo zelo slaba. Skozi vso zimo je 
bilo čistega zaslužka na vsakega delavca po 120 gol-
dinarjev. Kakor sem že v uvodu omenil, sva pustila z 
očetom doma še štiri nepreskrbljene brate in sestre 
ter mater. Zato sva pozimi poslala 60 goldinarjev do-
mov materi, da je imela za prehrano sebe in otrok. 
Oče je zaslužil 120, jaz pa 60 goldinarjev.

Ko sva prišla domov, je mati prigovarjala, da bi 
kupili nekje majhno zemljišče, kjer bi si postavili 
skromen dom. Res je oče kupil za vasjo na griču kos 
zemlje za 40 goldinarjev. Ostalo smo med letom po-
rabili za hrano. Čebel si nisem mogel še kupiti. 

Dalje prihodnjič

NAJ MEDI!
Vir: Slovenski čebelar, 1953

zajtrkom. Poklical sem jih ravno takrat, ko je sonce vzhajalo in razlivalo 
svoje rdeče jutranje žarke po gozdovih, da se je zdelo, kakor da je nekje 
velikanski požar.

Delavci, ki so delali na zahodni strani tako, da je bila baraka ravno v 
smeri vzhajajočega sonca, so mislili, da se je vnela baraka; zato so vsi v 
eni sapi pridrveli k meni. Debelo sem gledal, kako to, da so danes vsi tako 
zgodni. Ko pa so mi povedali, da so zato prihiteli, ker so mislili, da gori 
baraka, sem se jim začel smejati.

Ob našem prihodu je bilo hladno in megleno jesensko vreme, po nekaj 
tednih pa se je zboljšalo. Nebo se je zjasnilo. Postalo je tako toplo, da so 
čebele začele izletavati iz svojih votlin. Kmalu sem opazil, da lete kakih 
100 korakov od kolibe visoko v hrastovem vrhu čebele. Zvečer sem to zau-
pno povedal očetu, ker so bili delavci kot roparji, kadar so zagledali, da je 
kateri izmed njih v hrastovem vrhu našel med. Čebele navadno niso bile 
hude, ker so se največkrat raztresle iz razklanega debla po tleh. Med sa-
tjem pa je vendar ostalo nekaj pomečkanih čebel. Ker je bilo med delavci 
nekaj pravih »medjedov«, se je marsikateremu v naglici zataknilo želo v 
jezik, ko je ugriznil sat, tako da niti ni mogel dopovedati tovarišu, da naj 
mu ga izpuli. Nekaterim pa so od čebeljih žel ustnice tako otekle, da je 
bilo zvečer kar precej zabave z njimi. Oče mi je večkrat prinesel kak sat 
medu, tako da sva ga imela skoraj celo zimo nekaj v zalogi. Mene je pa le 
zanimalo, kako bi mogel vsaj eno družino odnesti spomladi domov. Toda 
to ni bilo mogoče. Pozimi smo dobili v tem gozdu 22 čebeljih družin, v 
šestnajstih je bilo veliko medu, a v ostalih osmih manj, ker so bili verjetno 
pozni roji in so imeli malo zimske zaloge. Bilo bi jih že kar za primeren 
čebelnjak. Veliko pa jih je bilo že izsekanih iz hrastov. Za to opravilo so 
bili domačini Hrvatje dobri mojstri. Ker so bili hrasti čez meter debeli, do 
vej pa je tudi bilo 15−20 m, je mogel do njih le, če je v bližini rastlo kako 
gabrovo drevo. Splezal je na gaber, zapel za prvo vejo na hrastu velik ga-
brov kavelj in se spustil do hrastovega debla. Ker je bilo navadno še precej 
visoko do čebel, je seveda splezal do vej. Kako je potem prišel s hrasta, mi 
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Marija Nučič, predsednica  
DPŽ Dobrepolje-Struge

Udeležba je bila zelo zadovoljiva, tudi 
iz Grosuplja, Lašč (Slevice) in Ljublja-
ne. Tudi naše članice DPŽ so se de-
lavnice udeležile v velikem številu. To 
dokazuje, da se naše gospodinje še ve-
dno rade naučijo česa novega. Nape-
kle so veliko peciva in si ga nazadnje 
razdelile za domov. Vsem udeležen-
kam hvala za udeležbo in pohvale. Za-
hvaljujem pa se tudi naši zvesti članici 
Nadi Vidrih, da je vse to tako na lahek 
in preprost način izpeljala. Za letos bo 
delavnic in predavanj konec. Vidimo 
se ponovno na poprtnikih, 15. in 16. 
12. 2016, ter na občinski proslavi. Do 
takrat pa lep pozdrav. ■

Utrinki z delavnice Domača peka peciva – piškotov
Društvo podeželskih žena Dobrepolje-Struge je v sodelovanju z Občino Dobrepolje, 14. in 15. 11. 2016, priredilo 
delavnico na temo domače peke piškotov in drugega peciva pri gospe Nadi Vidrih v Četežu pri Strugah.
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Društvo podeželskih žena Dobrepolje-Struge
v sodelovanju z

Zvezo kmetic Slovenije in Občino Dobrepolje

15. in 16. decembra 2016 
prireja

 

4.  �RŽAVNO RAZSTAVO  
IN OCENJEVANJE POPRTNIKOV TER 

6. �AZSTAVO POPRTNIKOV
Svoje izdelke dostavite v četrtek, 15. 12. 2016,  

od 11.30 do 14.00 v prostore upokojencev v Jakličev 
dom na Vidmu, kjer jih bo ocenila strokovna komisija.  

Prispevek na poprtnik je 5 evrov.

V petek, 16. 12. 2016, ob 18. uri bo podelitev priznanj  
z darilcem ter s kratkim kulturnim programom  

v veliki dvorani Jakličevega doma. 

Nato sledi še pogostitev vseh prisotnih.

Razstava poprtnikov bo v petek, 16. 12. 2016, od 12. ure

 ter v soboto, 17. 12. 2016, od 16. ure dalje.

Sodelujte in podprite ohranjanje dediščine naših babic, 
prababic ...

Vljudno vabljeni!

Marta Šuštar

Predstavniki Rdečega križa in Karitas smo ga obi-
skali prav na njegov rojstni dan, ko so mu pripravili 
praznovanje in mu voščili tudi domači, Gačnikovi iz 
Zdenske vasi, ki lepo skrbijo zanj. Martinov stric, kot 
mu pravimo sosedje, je bister in razgledan človek. 
Rad bere, posluša radio in gleda televizijo. Sezna-
njen je z vsemi aktualnimi dogodki in se rad spusti v 
kakšno debato. Skrbi tudi za zdravje in kondicijo. Če 
je lepo vreme, gre vsak dan na sprehod do podgori-
ške cerkve, včasih pa gre peš tudi na Videm. Hitro je 
stekla beseda o prejšnjih časih, o kmečkem delu in o 
živini. S pokojno ženo Anico sta, dokler sta mogla, z 
veliko ljubeznijo do zemlje, vzorno skrbela za kme-
tijo. Tudi sedaj je g. Tonetu najtežje to, da v hlevu ni 
nobene živali. A kaj hočemo, časi se spreminjajo in 
življenje teče dalje. Kar dolgo smo se zaklepetali in 
se na koncu posladkali s krasno torto, ki jo je spekla 
gospa Marija. 

Gospod Tone Kralj, še enkrat vam čestitamo ob 
častitljivem jubileju in želimo, da bi vam zdravje še 
dolgo služilo in da bi zima hitro minila, da se boste 
na pomlad spet lahko odpravili na sprehod. Gačni-
kovim pa se zahvaljujemo za gostoljubje. ■

Na obisku pri gospodu 
Antonu Kralju 
G. Anton Kralj, Martinov iz Podgorice, je 
dopolnil 90 let in rad pove, da je tretji 
najstarejši moški v Dobrepolju.
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Ne bodi sam, pridruži se nam
IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Marija Tegel

Kaj nas čaka v prihodnje?
S posebnim veseljem se pripravljamo na 
sv. Miklavža. Skupaj s Karitas in Rdečim 
križem Dobrepolje bomo pripravili da-
rila za vse naše starejše člane. Poverje-
niki bodo po vaseh skupaj s prostovoljci 
Karitas in RK obiskali starejše od 80 let 
in tiste, ki so bolni, ter jim izročili darilo. 
Samo članov društva upokojencev je za 
letošnjo obdaritev prek 120. Ja, kar veliko 
dela nas čaka, pa vendar se ga veselimo, 
saj so to lepi in prisrčni trenutki, ko ima-
mo priložnost, da z njimi malo pokle-

No, pa je prišel na naš koledar sv. Martin in imeli smo priložnost, da si organiziramo srečanje. Na Martinovo soboto 
smo se zbrali v naši dvorani v Jakličevem domu. Ob zvokih mladega harmonikarja Žana smo zaplesali in zapeli. 
Seveda so vmes naša dekleta postregla še z Martinovim kosilom in zabavali smo se tja do večera. 

Gospe Marija in Liljana si imata veliko za povedati.

Jože je s svojim humorjem svojo druščino dobro zabaval. Na martinovanju nas je zabaval mladi harmonikar Žan.

Želite svojim najdražjim polepšati božično-novoletne praznike?

Nimate ideje za voščilnice, radi pa bi podarili
nekaj drugačnega in posebnega?

Turistično društvo Dobrepolje ponuja 
nakup voščilnic našega rojaka Toneta Kralja 
po zelo ugodni ceni.

Nakup je možen v knjižnici Dobrepolje ali 
v prostorih TIC-a vsako soboto v času uradnih ur.
                                                       
Naredite lepe praznike sebi in svojim najbližnjim!Na sliki izsek voščilnice Toneta Kralja »Rojstvo«.

petamo in obujamo spomine na mlada 
leta. 

Prednovoletno srečanje bomo letos 
imeli kar zgodaj, že v nedeljo, 18. 12. 
2016, z začetkom ob 13. uri. Vaša nalo-
ga je, da razmislite in se prijavite, mi pa 
bomo poskrbeli, da ne bomo lačni ter 
da bo veselo in zabavno. Za zabavo bo 
poskrbel »naš« Janez, na nas pa je, da 
pridemo na srečanje polni dobre volje in 
nasmejanih lic. Le tako nam bo uspela 
popolna »žurka«.

Dedek Mraz bo poskrbel tudi za ka-
kšno darilce! ■
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Patricija Kastelic, Študentski klub GROŠ

V Študentskem klubu GROŠ smo 
pred kratkim uspešno izvedli kar 
dve dobrodelni akciji. Za nami je 
vseslovenska dobrodelna in oko-
ljevarstvena akcija ''Manj svečk za 
manj grobov''. V akciji je pod okri-
ljem ŠK GROŠ na pokopališčih v 
Grosupljem in v Šmarju - Sapu so-

delovalo 15 prostovoljcev, zbranih 
pa je bilo nekaj več kot 830 €. Letos 
bomo zbrana sredstva namenili za 
posodobitev obstoječih defibrila-
torjev v naši občini in tako omo-
gočili, da bodo defibrilatorji vedno 
dostopni in pripravljeni za pomoč. 
Vse skupaj pa je bilo letos zbranih 
že 32.949 €, ki bodo namenjeni re-
ševanju človeških življenj, številka 

V pričakovanju prazničnega decembra
Ne samo vreme, jesensko razpoloženi smo tudi študentje in dijaki Študentskega kluba GROŠ. Tistih najbolj pridnih 
muhasto novembrsko vreme nič kaj ne zmoti. Prav obratno, to je še dodaten izgovor, da prosti čas preživljamo doma, 
za knjigami. 

pa še vedno narašča. 
GROŠ-evci pa smo sodelovali še pri vseslovenski 

študentski krvodajalski akciji ''Častim ½ litra''. V UE 
Grosuplje ste lahko kri darovali na treh lokacijah. 
Pri tej akciji pa je sodelovalo več kot 80 dijakov in 
študentov z našega območja. V celi Sloveniji pa se 
je študentske krvodajalske akcije udeležilo več kot 
1000 mladih. Tako smo člani ŠK GROŠ z lepim zgle-
dom pokazali, da smo mladi dejavni prav na vseh 
področjih. Še naprej bomo dobrodelni, ne bo pa 
manjkalo niti kulture, izobraževanj, potepanj, športa 
in seveda zabave. 

 V prazničnem decembru vas z GROŠ-em čaka 
kar nekaj dejavnosti. Čaka nas TEČAJ PIVOVARJE-
NJA (4. 12.), SNOW FEST v Matreiu (15.–18. 12.), 
ADVENTNI IZLET v Zagreb (17. 12.) in seveda tradi-
cionalen NOVOLETNI IZLET z GROŠ-em (30. 12.–2. 
1.). Seveda bomo kakšen petek in soboto začinili s 
koncertom lokalnih skupin ali z noro GROŠ-evo za-
bavo, tako kot je to potekalo do sedaj. Vse informa-
cije sproti objavljamo na našem FACEBOOK profilu 
ter na naši spletni strani www.klub-gros.com.

Pridružite se nam na katerem izmed dogodkov 
ali pa pridite v lokal na sok, kavo ali kos pice. Člani, 
izkoristite ugodnosti, ki vam jih ponuja Študentski 
klub GROŠ. Se vidimo! 

Z GROŠ-em ni nikoli dolgčas. ■

Bojan Novak

Predsednik gibanja Movember v Slove-
niji, Martin Šala, je takole pojasnil po-
stopek opozarjanja: »Prvega novembra 
si obrijemo brke, angleška okrajšava 
je mo`s, nato pa si jih cel teden pu-
ščamo.« Vsako leto gibanje organizira 

tudi nekaj dogodkov, na katerih zbira-
jo sredstva, ki jih nato namenijo za po-
moč bolnikom na oddelku za urologijo 
UKC Ljubljana.

Zaradi raka prostate sicer umre več 
kot 350 Slovencev na leto. Rak prostate 
je najpogosteje diagnosticirana oblika 
raka pri moških. Zdravniki moškim po 

45. letu priporočajo testiranje, bolezen 
pa se najpogosteje pojavi med 60. in 70. 
letom. ■ 

November tudi letos postal movember
Če ste v zadnjih tednih srečali več moških z brki in niste spremljali medijev, vas je to zagotovo presenetilo. A 
zadnja leta je pod vplivom medijev gibanje movember postalo znano tudi pri nas. Gibanje sicer izvira iz Avstralije, 
opozarja pa na moške zdravstvene težave, še posebej na raka prostate in testisov.
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v nedeljo, 
25. decembra 2016.

Dnevni pohod: 
start iz Podgore ob 14. uri

Nočni pohod: 
start iz Podgore ob 18. uri

Oba pohoda bodo vodili vodiči.  
Dnevni pohod bo prilagojen tudi  

za najmlajše, saj bomo imeli več postankov s 
pripovedovanjem dobrepoljskih zanimivosti.

V Podgori in na Kamen vrhu bo poskrbljeno  
za pijačo, hrano in dobro razpoloženje.

 Na pohod se odpravite v primerni  
obutvi in oblačilih. 

Zaključek pohoda bo v koči pri Koritu  
ob klobasah, kuhančku in prijetnih ritmih.

Turistično društvo PODGORA in 
Planinsko društvo DOBREPOLJE

organizirata

23. tradicionalni 
pohod z baklami 

na Kamen vrh

TD Podgora PD Dobrepolje

Turistično društvo PODGORA  
in konjeniška sekcija

vabita vse konjenike, ljubitelje in rejce konj na 

BLAGOSLOV KONJ, 
ki bo na sv. Štefana dan, 26. decembra 2016, 

pri gasilskem domu na Vidmu v Dobrepolju, 
z začetkom po drugi, opoldanski maši.

Pri vseh morebitnih vprašanjih in z informacijami 
vam bo pomagal Mitja Zupančič, tel. 041-353-829.

BIATLON – POKLJUKA 2016

Organizacijski komite Pokljuka vas vabi 

v soboto,  10. 12. 2016, 
na ogled tekme svetovnega pokala v biatlonu  

na Pokljuki (zasledovalno moški 11.45, zasledovalno 
ženske 14.45). 

 Odhod avtobusa bo iz Ponikev ob 7.45,  
z Vidma ob 7.50. 

Prispevek je 10 € na osebo  
(v ceno so vključeni prevoz, vstopnina, malica).

Prijavite se lahko do srede, 7. 12. 2016, do 13. ure. 
Prijave sprejema na tel. št. 031 422 657 (Janez Pavlin).

Lepo vabljeni.

Niti lepota pomladi, niti lepota poletja, nima te 
gracioznosti, kot sem jo videl neke jeseni.

 (John Donne) 
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Pavlina Novak

Program izleta je bil, da začnemo v Pla-
nici. Resnično nas je Planica pričakala 
mrzla, ampak v soncu. Vsi imamo v očeh 
sneg in letenje najboljših skakalcev na 
svetu. Mi smo si ogledali Planico malo 
drugače. Brez snega, pa vendar nas je 
tudi takšna Planica očarala. Da pa bi vse 
te lepote doživeli še lepše, nas je Andrej 

presenetil s toplimi  piščančjimi bedri in 
svinjskimi rebri (hvala, Mitja). Tudi cvič-
ka in sokov ni manjkalo.

Ogledali smo si Planiški muzej, ki 
predstavlja vse od g. Bloudka do bratov 
Gorišek in vseh skakalcev, ki so krojili 
ugled Planice in dosegali svetovne re-
korde. Kar precej naših izletnikov se je 
povzpelo tudi na vrh planiške skakalnice 
po stopnicah, ki jih je več kot tisoč.

Izlet na prelepo Gorenjsko
Člani TD Podgora, podporniki in povabljeni smo se 22. oktobra podali na Gorenjsko. Lepa druščina se je podala do 
prve postaje. Kje drugje kot na Voklem. Podprli smo se z vsem, kar je komu prijalo in pritiče jutranjem razpoloženju.

Naslednji naš ogled je bila Mojstra-
na. Cilj je bil ogled muzeja Triglavskega 
narodnega parka, ogled 20-minutnega 
filma, ki je pokazal vse lepote enega 
največjih biserov v Sloveniji. Očarale so 
nas lesene hiške, ki odražajo visokogor-
sko vasico Mojstrano (tudi koši za smeti 
so leseni). Po tem bi se lahko zgledovali 
tudi mi in poskušali dati vasi, kar je za 
naše področje specifično.

Odpeljali smo se na Bled. Uro časa je 
vsak izkoristil po svoje, npr. za hojo okoli 
jezera, pokušino blejske kremšnite. Kon-
čali smo v Ribiškem centru pri Bledu z 
na žaru pečenimi postrvmi in čevapčiči, 
za katere se je trudil Drago.

Za konec: Lepo je, da ljudje spozna-
vamo svet, ampak najprej moramo spo-
znati našo lepo Slovenijo. ■
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Rezultati občinskega 
prvenstva v teku
V prejšnji številki Našega kraja ste si 
lahko prebrali poročilo s  
6. Dobrepoljskega teka, v okviru katerega 
smo izvedli tudi občinsko prvenstvo v 
teku. Žal so ob poročilu izpadli rezultati, 
ki jih objavljamo tokrat. 

Bojan Novak

Na občinskem prvenstvu je sodelovalo 27 
naših občanov, najboljši v posameznih kate-
gorijah pa so bili:

MOŠKI – ABSOLUTNO:
1. mesto: JOŽE ŠUŠTAR (35:06,3)
2. mesto: TOMAŽ PERKO (36:15,5)
3. mesto: JOŽE BABIČ (40:39,9)

ŽENSKE – ABSOLUTNO:
1. mesto: PETRA GRANDOVEC (44:54,0)
2. mesto: ANJA MUSTAR (45:19,5)
3. mesto: AJDA KRIŽAN (48:55,9)

MOŠKI – DO 35 LET:
1. mesto: TOMAŽ PERKO (36:15,5)
2. mesto: KLEMEN DROBNIČ (40:44,0)
3. mesto: BORUT KRIŽAN (43:36,9)

ŽENSKE – DO 35 LET:
1. mesto: ANJA MUSTAR (45:19,5)
2. mesto: AJDA KRIŽAN (48:55,9)
3. mesto: JANJA BABIČ (50:06,1)

MOŠKI – OD 36 DO 50 LET:
1. mesto: JOŽE ŠUŠTAR (35:06,3)
2. mesto: JOŽE BABIČ (40:39,9)
3. mesto: MARKO MAROLT (43:00,9)

ŽENSKE – OD 36 DO 50 LET:
1. mesto: PETRA GRANDOVEC (44:54,0)
2. mesto: HELENA ERČULJ (49:35,6)
3. mesto: IRENA SVETEC (54:38,3)

MOŠKI – NAD 51 LET:
1. mesto: ALOJZ KUPLENK (46:11,2)
2. mesto: MATJAŽ AHČIN (49:36,0)

V POČASTITEV OBČINSKEGA PRAZNIKA  
OBČINE DOBREPOLJE

ŠPORTNO DRUŠTVO KOMPOLJE IN  
OBČINA DOBREPOLJE

PRIREJATA 

ODPRTI TURNIR
V NAMIZNEM TENISU

TELOVADNICA OŠ DOBREPOLJE, VIDEM 80

PETEK, 2. 12. 2016 OB 17. URI

POKALNO EKIPNO TEKMOVANJE

SOBOTA, 3. 12. 2016 OB 9. URI
             

• DEKLICE POSAMEZNO (DO 12 LET, DO 16 LET)
• DEČKI POSAMEZNO (DO 12 LET, DO 16 LET)

• DVOJICE (DEKLICE IN DEČKI, POLJUBNO)    

SOBOTA, 3. 12. 2016 OB 14. URI
         

• ŽENSKE POSAMEZNO (VSEH STAROSTI)
• MOŠKI POSAMEZNO (DO 50 LET, NAD 50  LET)

• DVOJICE (POLJUBNO)

SISTEM TEKMOVANJA: 
SKUPINE 3 DO 5 IGRALCEV – VSAK Z VSAKIM, V NADALJNJE 

TEKMOVANJE SE UVRSTITA PRVA DVA, NAPREJ SE TEKMUJE NA 
IZPADANJE

IGRA SE NA LASTNO ODGOVORNOST

NAGRADE: 
PRVI TRIJE UVRŠČENI PREJMEJO MEDALJE IN NAGRADE                              

PREHRANA: 
ZA ŽEJO IN LAKOTO BODO POSKRBELI OBČINA DOBREPOLJE IN 

DONATORJI DRUŠTVA 

PRIJAVA IN INFORMACIJE: 
041/256-506, MARJAN

VLJUDNO VABLJENI VSI LJUBITELJI NAMIZNEGA TENISA!!!
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Bojan Novak, ŠD Dobrepolje

V Športnem društvu Dobrepolje 
smo ponovno poskrbeli za vso pri-
javno logistiko in za skupinski pre-
vzem štartnega materiala ter večer 
pred tekaško preizkušnjo v društve-
nem prostoru pripravili testeninko, 
obrok, bogat s hranljivimi snovmi 
za tek. 

Tekači so si pred tekom zadali 
različne cilje. Vsak od njih je imel 
pred seboj kak osebni cilj ali izziv. 
Izpostaviti moramo mlado teka-
čico Anjo Mustar, ki ji je uspelo 
prvič preteči celoten maraton, ter 
Beti Jovanović, ki je prav tako prvič 
zmogla preteči maratonsko razda-
ljo. To je uspelo tudi Tomažu Perku 

in Andreju Puglju, a zanju to ni bilo 
prvič. Večina tekačev se je podala 
na krajši progi (10 in 21 kilometrov) 
in pri tem premagovala svoje stra-
hove in bolečine. V cilju so bili vsi 
presrečni, saj so bili letos skozi celo 
progo obkroženi z množico tekačev, 
ki so delili enako usodo. 

Tek zelo poveže ljudi. Na progi ni 
časa za slabo voljo, negativne mi-
sli, zamere, skrbi … Tam so samo 
trud, osredotočenost na cilj in veli-
ko spoštovanje do sotekačev. V cilju 
pa nepopisno veselje, smeh, ponos 
in prijateljstvo. 

Ob tej priložnosti vabimo vse, 
ki želite to še doživeti, da se nam 
pridružite. ■    

Letošnji Ljubljanski maraton tudi v znamenju  
35 dobrepoljskih tekačev
Spet je padel rekord. Enaindvajsetega Ljubljanskega maratona se je udeležilo največ tekačev doslej, številka se je 
približala trideset tisočem. Rekord so postavili tudi Dobrepoljci, ki so, okrepljeni z nekaj tekači iz sosednje občine, ki 
pridno vadijo v tekaški skupini Športnega društva Dobrepolje Dirjam k nor`c, postavili nov mejnik − 35 tekačev. 

Poiščite svoje omejitve in jih presezite. Če vam spodrsne 
mentalno, vas volja ne bo pripeljala niti do startne črte.

(Todd Williams)
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Jure Žnidaršič

Najbolj so na očeh rezultati članske eki-
pe, ki nastopa v 2. slovenski državni ligi. 
Ekipa je 5. novembra gostovala v Škofji 
Loki pri vodilni ekipi, FSK Stripy. Mark 
Bahovec je v sedmi minuti popeljal našo 
ekipo v vodstvo, a bilo je kratkotrajno, 
saj je domačinom le tri minute kasneje 
uspelo izenačiti. Z rezultatom 1 : 1 se je 
končal prvi polčas. Rezultat je vztrajal še 
polovico drugega polčasa, nato pa so do-
mačini v 30. minuti povedli. Gregor Klinc 
je v 35. minuti izenačil na 2 : 2. Domačini 
so močno pritisnili proti dobrepoljskemu 
golu in uspeli zadeti prav v zadnji minu-
ti, po sporni sodniški odločitvi (domačin 
je gol dosegel s kazenskim strelom z 10. 
metrov).

Drugo tekmo je članska ekipa odigra-
la na gostovanju na Ptuju. Ponovil se je 
scenarij slabih zadnjih minut. Naša eki-
pa je do 34. minute vodila 4 : 2, nato pa 
prejela gol za 4 : 3, v predzadnji minuti 
pa še enega za 4 : 4. To je bil tudi končni 
rezultat, ekipi sta si torej razdelili po eno 
točko. Strelci za Futsal klub Dobrepolje 
so bili Mark Bahovec (dvakrat), Anžej 
Vučimilović in Gregor Klinc.

Tretjo novembrsko tekmo je ekipa od-

Novembrsko dogajanje v Futsal klubu Dobrepolje
Za nami je že skoraj cel november, v katerem so stekla tekmovanja v vseh selekcijah, v katerih nastopajo ekipe Futsal 
kluba Dobrepolje.

igrala v domači dvorani v Velikih Laščah. 
V soboto, 19. 11., je iz Oplotnice v goste 
prišla ekipa Kebelj Pizzerija Salama. Tek-
ma se je končala z rezultatom 5:3 za do-
mačo ekipo, strelci za našo ekipo pa so 
bili Gregor Klinc (2 zadetka), Anžej Vuči-
milović, Peter Andolšek in Rok Knez. Po 
tekmi je ekipa zasedala visoko 4. mesto 
na lestvici. Sodeluje 10 ekip.

Kako naprej? 3. decembra bo član-
ska ekipa gostovala pri odlični ekipi FC 
Ivančna Gorica, 10. decembra pa v go-
ste v domačo dvorano v Velikih Laščah 
prihaja ekipa ŠD Mlinše. Tekma bo ob 
19.00. 

Nato sledi tekmovalni premor do 13. 
januarja, ko se začne drugi del lige.

Perspektivna ekipa U-19, ki nastopa z 
mlajšimi igralci, je 13. 11. odigrala tek-
mo proti drugouvrščeni ekipi FK Zavas 
Mkeršmanc. Krizne zadnje minute, ko je 
ekipa prejela v sedmih minutah kar šti-
ri gole, so odnesle možnosti za zmago. 
Po vodstvu s 3 : 1 je naša ekipa tekmo 
izgubila s 3 : 5. Dva zadetka je prispeval 
Matevž Klinc, enega pa Žiga Andolšek.

V Velikih Laščah bo ekipa U–19 v tem 
letu odigrala še tekmo v nedeljo, 4. 12., 
ob 17.00, ko pride v goste ekipa Puntar.

Selekcija U-15 je v novembru odigrala 
domačo tekmo proti ekipi KMN Oplast 
Kobarid in zmagala s 6 : 3. Gole so dose-
gli Jan Širaj (2), Luka Fink (2), Nejc Str-
nad in Daniel Brezovar. 

Do konca leta bo ekipa U-15 odigrala 
še tri domače tekme.

Termini domačih tekem U-15:
- Nedelja, 27. 11., ob 14.30  

(KMN Bronx Škofije).
- Nedelja, 4. 12., ob 14.30  

(KIX Ajdovščina).
- Nedelja, 18. 12., ob 14.30  

(ŠD Extrem A).

Liga U-13 poteka v turnirskem siste-
mu. Turnir v dvorani v Velikih Laščah bo 
v soboto, 3. 12. Naša ekipa se bo ob 10.00 
pomerila z ekipo KMN Bronx Škofije, ob 
13.00 proti ekipi FC Litija, ob 15.00 pa še 
proti ekipi ŠD Extrem A.

Tekmovanja sta začeli tudi selekciji 
U-11 in U-9. Obe ekipi igrata v turnir-
skem sistemu MNZ Ljubljana v okoliških 
dvoranah. 

Vabljeni k spremljanju ekip Futsal 
kluba Dobrepolje v domači dvorani v 
Velikih Laščah in na spletni in FB-strani 
kluba. ■

Naredi, kar zmoreš, s tistim, 
kar imaš, tam, kjer si.
(Theodore Roosevelt, 

državnik)

Zmaga nad samim seboj je 
največja zmaga. 

(Platon, antični filozof)

Ne morete se poganjati 
naprej s trep ljanjem po 

hrbtu.
(Kitajski pregovor)
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Vprašal križ sem nad gomilo,
naj pove mi, kje si ti.

Križ mi gori je pokazal:
šla je v dom nad zvezdami.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage botre in tete, sestre, svakinje

ALBINE ŽNIDARŠIČ
(26. 5. 1923–17. 10. 2016)

iz Zagorice 30

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
vaščanom in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, 

sveče ter za darovane svete maše. 
Hvala gospodu župniku Francu Škulju za lepo opravljen 

pogrebni obred in lepe misli ob slovesu. Hvala tudi pevcem 
moškega zbora in trobentaču. 

Iskrena zahvala cvetličarni Lilija – gospe Danici – za 
organizacijo pogreba in g. Mariji Žnidaršič za molitve v 

poslovilni vežici.
Zahvala tudi sosedom, vaščanom in vsem, ki ste jo radi 
obiskovali na njenem domu in v zadnjih mesecih tudi 

v DSO v Grosupljem, ter vsem, ki ste zanjo molili in jo v 
velikem številu pospremili k večnemu počitku.

Žalujoči, vsi njeni

Tiho sedaj si odšel,
kot lepa misel, ki mine

in nam pusti le spomine.

 

ZAHVALA

Ob izgubi moža, očeta, dedka in pradedka

MIRA ADAMIČA
(25. 7. 1929–27. 10. 2016)

iz Ponikev

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za vso pomoč, izrečena sožalja, 
podarjeno cvetje in sveče. Posebna zahvala g. Zdravku 

Mariču in Zavodu svete Terezije za oskrbo v času bolezni ter 
gasilskemu društvu Ponikve, ge. Danici Bambič, g. župniku, 
moškemu pevskemu zboru, vsem skupaj za lepo opravljeno 

pogrebno slovesnost. 
Hvala tudi vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili k 

večnemu počitku.

Vsi njegovi

Počasi se naučiš, da ne moreš doseči vrha gore,
ne da bi prehodil pot do tja.

Počasi se naučiš,
da je vsaka pot sestavljena
iz mnogih majhnih korakov

in da je pomemben vsak posamičen korak.
Če lahko naredim ta korak,

bom zmogla tudi naslednjega,
in če bom dovolj pogumna, močna in vztrajna,

bom dosegla cilj
in pričakal me bo fantastičen razgled,
zaradi katerega se je vredno potruditi.

***
Doživljati globoko in intenzivno pomeni

pustiti stvarem in ljudem,
da se te dotaknejo
in ti pustijo sled.

Tako zaznaš prostranstva,
ki za površneže ne obstajajo.

Mateja Debeljak, Podarjam ti delček sebe

Slovenski pregovori in reki

November – listopad

Če na mrtvih dan (1. 11) dežuje,  
se huda zima pričakuje. 

Do vseh svetih (1. 11) grdo, po vseh svetih lepo. 

Pozimi hudi zameti, če so deževni  
vsi sveti (1. 11). 

Ako je na Lenartovo (6. 11) lepo ali grdo,  
do božiča bo ostalo tako.  

Kadar Martin (11. 11.) oblake preganja, 
nestanovitna se zima oznanja.  

Sonce na Martina (11. 11.),  
pred vrati huda zima. 
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Prazen dom in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,

utihnil je tvoj glas. 
Srce tvoje več ne bije,
bolečin več ne trpiš,

nam pa žalost srce trga,
solza lije iz oči,

bolečina in samota sta pri nas.
Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,

a v naših srcih še živiš.

ZAHVALA
Ob izgubi drage žene in mame

MARIJE STRAH
(25. 1. 1958–26. 10. 2016)

z Vidma
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 

prijateljem in znancem, ki ste nam stali ob strani v težkih 
trenutkih. Zahvaljujemo se tudi za vsa izrečena sožalja, 

pomoč, podarjeno cvetje in sveče, ki ste jih darovali. 
Posebna zahvala tudi g. župniku Marinku za lepe poslovilne 
besede in lepo opravljeno pogrebno slovesnost. Hvala tudi 
moškemu pevskemu zboru, članom društva ZŠAM za lepo 

opravljen sprevod na zadnji poti naše Marije.
 Še enkrat hvala vsem, ki ste kakor koli pomagali, jo 

obiskovali v času njene bolezni in jo v tako velikem številu 
pospremili k večnemu počitku.

Vsi njeni

Pomlad bo na tvoj vrt prišla
in čakala, da prideš ti.
Sedla bo na rožna tla

in jokala, ker tebe več ni.

ZAHVALA
Ob izgubi naše drage mame, babice in prababice

DANIJELE JERŠIN
s Ceste (2. 6. 1931–11. 11. 2016)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
vaščanom, prijateljem in znancem, ki ste v težkih trenutkih 
slovesa sočustvovali z nami, izrekli ustna in pisna sožalja, 

darovali cvetje, sveče, svete maše, darovali za cerkev in  
v dobre namene, zanjo molili, jo pokropili in jo v velikem 

številu pospremili k večnemu počitku.

Hvala g. župniku za opravljen pogrebni obred,  
moškemu zboru za lepo odpete pesmi, cvetličarni Lilija  

za organizacijo celotne pogrebne slovesnosti.

Posebna zahvala ge. Jožici Grandovec  
za vodenje vseh molitev.

Hvala vsem, ki ste jo v njenem življenju cenili, jo imeli radi 
in jo boste ohranili v lepem trajnem spominu.

Naj Bog vsem bogato poplača.

Vsi njeni

MALI OGLAS

Kupim staro mizarsko delovno mizo (ponk), skrinje, 
kredence, omare, voziček lojtrnik, voziček cizo in ostale 

stare predmete.

Telefonska številka: 031 878 351

MALI OGLAS

Iščem stanovanje ali manjšo hišo na Vidmu,  
velikosti približno 50m3, če je mogoče, neopremljeno.

GSM: 031 869 215 (vsak dan popoldne ali zvečer). 
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WWW.BLESK2.SI

KONTAKT:

T://051-334-826
T://01-836-99-33
E://info@blesk2.si

Sebastjan Pogorelec, Bukovica 2, 1310 Ribnica

- slikopleskarska dela
- polaganje talnih oblog (parket, PVC, epoksi)

- manjša zidarska dela

Izdelava vseh vrst ogrevalnih sistemov na 
ključ (solarni sistemi, toplotne črpalke, peleti, 
drva, plin, olje)

Izdelava vseh vrst strojnih instalacij 
(vodovod, plin, ogrevanje)

Adaptacije celotne kopalnice z vsemi 
obrtniškimi deli

ZA BREZPLAČEN OGLED IN SVETOVANJE 
pokličite 041/622-542 (Borut)  
ali 031/622-542 (Vojko).

Vojkova 58, Ljubljana

TEL:  01/568 27 29                       
GSM:  031/622 542 
        041/622 542                    
E-MAIL: info@sanitar.si

ALU in jeklena platišča, pnevmatike za osebna, 
poltovorna, kombinirana, kmetijska vozila ter 

pnevmatike za motorje, zračnice, akumulatorji, 
brisalci in drugi avtodeli.

OB SERVISU KLIMATSKE NAPRAVE BREZPLAČNA DEZINFEKCIJA

Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si



Cesta 66, 1312 Videm Dobrepolje
http://www.avtolicarstvo-brundula.si 

info@avtolicarstvo-brundula.si

Popravilo toče brez lakiranja

Brezplačna nadomestna vozila

Popravljamo za vse zavarovalnice

Kemično čiščenje

Poliranje vozil

Avtovleka 24h

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!


